
SECRETARIA

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE l'AJUNTAMENT  

Mislata, 29 de setembre de 2016  

Hora: 20:00 hores

Per a procedir a la celebració de la sessió ordinària, degudament convocada, 
es  reunixen  en  sessió  pública,  presidida  pel  sr.  alcalde,  CARLOS  FERNÁNDEZ 
BIELSA, els regidors i les regidores:

• SRA. MARÍA LUISA MARTÍNEZ MORA
• SRA. JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ  
• SR. JOSÉ LUIS GARCÍA GARCÍA
• SR. ALFREDO CATALÁ MARTÍNEZ
• SRA. CARMEN LAPEÑA BUENO
• SR. JOSÉ FRANCISCO HERRERO MONZÓ
• SRA. TERESA PEÑARRUBIA GIL
• SR. ANTONIO ARENAS ALMENAR
• SRA. ANA MARÍA JULIÁN RUIZ
• SR. JOAQUÍN MORENO PORCAL
• SRA. MARÍA CARMEN TARÍN DARROCHA
• SR. JAVIER SANTES ALPUENTE
• SRA. DOLORES HORTELANO RAMÓN
• SR. JAIME LÓPEZ BRONCHUD
• SR. ANTONIO SANCHIS NAVARRO
• SR. ALEJANDRO MARTÍNEZ MONTORO
• SR. FERNANDO GANDIA ESCORIHUELA
• SR. JAVIER GIL I MARÍN
• SR. JOSÉ MARÍA GONZÁLEZ MURGUI

Assistits per Luis Ramia de Cap Salvatella com a secretari de la Corporació. 
Assistix la interventora, Carmen Ribera Barelles.

La regidora Josefina Sáiz Gómez s'incorpora a la sessió durant el debat del 
punt 6 de l'orde del dia.

Alejandro Martínez Montoro abandona la sessió durant el debat del punt 3 de 
l'orde del dia i no es reincorpora a la mateixa.

María Luisa Martínez Mora abandona la sessió després de la votació del punt 7 
de l'orde del dia i no s'hi reincorpora.
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A instàncies del sr. alcalde, es guarda un minut de silenci per les dos dones 
víctimes de la violència de gènere durant este mes de setembre.

1. APROVACIÓ DELS ESBORRANYS  DE LES ACTES DE LA SE SSIONS 
CELEBRADES  PEL PLE DE L'AJUNTAMENT  ELS DIES  30  DE J UNY I  22  DE 
JULIOL DE 2016

De  conformitat  amb  allò  que  disposa  l'article  91.1  del  vigent  reglament 
d'organització,  funcionament i  règim jurídic  de les entitats locals,  se sotmet  per  la 
presidència  a  consideració  de  la  Corporació  els  esborranys  de  les  actes  de  les 
sessions celebrades pel Ple de l'Ajuntament els dies 31 de març i 28 d'abril de  2016, 
que han sigut remeses als portaveus dels grups polítics,  conforme disposa l'article 
80.2 de l'esmentat text legal.

Pren la paraula el sr. López Bronchud i diu que en l'acta del 30 de juny, en fer 
referència al minut de silenci per les víctimes de violència de gènere, ha de corregir-se 
la indicació del mes, que és juny en compte de març.

D'altra banda, diu, en la segona pàgina, quan es llig la declaració institucional 
sobre la LGTB, es parla de “discriminat” al treball, quan ha de constar “discriminació”. 

Sotmeses a votació l'aprovació de les actes de les sessions celebrades pel Ple 
de l'Ajuntament els dies 30 de juny i   22 de juliol  de 2016, amb les rectificacions 
indicades, són aprovades per unanimitat per part dels assistents. 

2.  APROVACIÓ  INICIAL  DE  LA  MODIFICACIÓ  DE  L'ORDENAN ÇA 
REGULADORA DE LA TAXA  PER PRESTACIÓ  DE  SERVICIS  I  R EALITZACIÓ 
D'ACTIVITATS DE CARÀCTER CULTURAL I ESPORTIU

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Hisenda i 
Especial de Comptes, favorable a l'aprovació inicial de la modificació de l'ordenança 
reguladora de la taxa per la prestació de servicis i la realització d'activitats de caràcter 
cultural i esportiu.

Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, sr. González Murgui, i 
diu  que  per  al  seu  grup  es  tracta  d'una  qüestió  merament  tècnica  d'adaptació  i 
adequació de les tarifes i textos a la realitat actual i, en este sentit, són dos els tipus 
de modificacions que es poden introduir  en les esmentades ordenances: adaptació 
dels  textos  i  tarifes  a  les  modificacions  produïdes  per  disposicions  legals  o 
reglamentàries,  o  bé per  les  concurrències de  circumstàncies  que  aconsellen  la 
modificació d'aquelles, o bé la variació de les tarifes o tipus impositius en els tributs i 
preus públics per a adaptar-les a les necessitats financeres de la gestió dels servicis 
públics municipals. Afirma que consideren positiva la valoració de l'eliminació de la 
taxa del carnet de lector per a la biblioteca pública de Mislata.
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Pren la paraula el sr. Gil i Marín, portaveu del grup Compromís per Mislata, i diu 
que, a la vista dels informes tècnics, el vot del seu grup és favorable a la proposta, i no 
es basen només en els  esmentats informes, sinó també en el sentit comú, perquè 
creuen que aquelles mesures que vagen encaminades a facilitar l'accés dels veïns i 
veïnes de Mislata als servicis culturals que presta este Ajuntament sempre serà una 
bona mesura.

En relació a l'impacte econòmic que està mesura poguera suposar per a les 
arques municipals diu que, com bé es descriu en el propi informe, és ínfim, si bé és 
cert que encara que fóra major no deixaria de ser beneficiosa la mesura proposada, ja 
que  entenen  que  l'accés  a  la  cultura  mai  és  un  gasto  i  que,  per  tant,  realitzar 
valoracions  des  d'eixa  perspectiva  portaria  a  error,  excepte  en  determinades 
circumstàncies i situacions que no es donen en este cas.

Prosseguix dient  que desconeixen si  esta mesura anirà acompanyada d'una 
campanya  de  difusió  sobre  la  mateixa  a  fi  de  promocionar  l'ús  de  la  biblioteca 
municipal, principalment entre la gent més jove.

Entenen que esta mesura és positiva, però no ha de quedar-se ací, sinó que és 
necessari  i  raonable  promocionar-la,  sobretot  tenint  en  compte  els  hàbits  de  les 
generacions més jóvens, que cada vegada estan més allunyades d'este tipus d'espais 
culturals.  Afig  que  és  indubtable  que  les  tecnologies  de  la  informació  i  de  la 
comunicació han acostat de manera considerable alguns aspectes culturals a aquells 
segments de la societat més permeables a la innovació tecnològica, però no és menys 
cert  que  l'ús  que una part  de la societat  fa d'estos mitjans els  allunyen de forma 
notable dels espais culturals comuns que són les biblioteques. Per tant, afig, que es 
pot trobar de tot: pau, a través del silenci que caracteritza eixe espai; emocions, a 
través de l'àmplia gamma de lectura; coneixement, perquè no són pocs els estudiants 
que  utilitzen  este  espai  per  a  preparar  els  seus  exàmens  i  altres  persones  que 
acudixen per a il·lustrar-se sobre els temes que més els inquieten.

Per això, diu, les biblioteques haurien de ser una espècie de lloc sagrat, un bé 
comú  que  protegir  i  promocionar,  perquè  són  imprescindibles  per  a  tota  societat 
avançada que vullga mirar al futur amb optimisme, il·lusió i ganes de construir una 
societat millor.

Finalitza dient que, per tot això, el sentit del seu vot està definit i votaran a favor 
d'esta proposta, alhora que continuaran insistint en el fet que es posen en marxa a 
Mislata més mesures com esta.

Pren la paraula el portaveu del  grup Popular,  sr. López Bronchud, i en primer 
lloc dóna l'enhorabona a la sra. Martínez Mora per la seua recent maternitat.

Entrant  en la matèria,  diu que estan a favor de la proposta, en primer lloc, 
perquè és de sentit comú, atés que econòmicament a l'Ajuntament només li suposa 
deixar d'ingressar dos mil cinc-cents euros aproximadament de mitja, per la qual cosa 
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no es tracta d'una inversió que supose molt per al pressupost municipal; i en segon 
lloc, perquè quant al nivell cultural implica ajudar a facilitar l'accés de la ciutadania a la 
lectura i a la cultura, i cap poble de l'entorn de Mislata cobrava ja per este servici.

Finalitza anunciant el vot positiu del seu grup.

Per part del  grup PSOE, pren la paraula el  sr. Moreno Porcal i agraïx el vot 
favorable de tots els grups.

Explica  que esta  proposta  té  en si  mateixa  una finalitat  i  és  que,  com han 
mencionat els anteriors portaveus, tots i totes puguen accedir a la cultura sense que 
repercutisca en un cost econòmic.

Prosseguix dient que el govern està demostrant amb esta moció que aposta per 
la reducció de la càrrega impositiva, que aposta per una cultura per a tots i totes, una 
cultura  oberta  que  no  diferència  a  ningú per  la  seua  situació  econòmica,  i  cita  al 
senyor Miguel de Unamuno quan es referia a la cultura i a la llibertat dient que “només 
el que sap és lliure, i més lliure el que més sap. Només la cultura dóna llibertat. No 
proclameu  la  llibertat  de  volar,  sinó  doneu  ales.  No  la  de  pensar,  sinó  doneu 
pensament. La llibertat que cal donar al poble és la cultura”. I eixa llibertat, diu, arriba 
a través de la cultura, que és la que impregna esta moció, el poder donar llibertat a la 
ciutadania i és important que per a això no calga desemborsar res, perquè el seu grup 
pensa que accedir a la cultura no ha de suposar cap gasto.

Assenyala que per això este equip de govern va portar la cultura al carrer amb 
el MAC, amb el cine, amb els monòlegs i creant projectes nous com serà la Biennal i, 
per això, han proposat l'eliminació d'esta taxa per al carnet de soci, tant bianual com 
temporal, a fi que la ciutadania no es veja afectada en cap sentit.

No es produïxen més intervencions.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres 
assistents, adopta l'acord següent:

Vista la proposta que formula l'Alcaldia-presidencia respecte a la modificació de 
les  ordenances municipals reguladores de la  taxa per  la  prestació  de  servicis  i 
realització d'activitats de caràcter cultural i  esportiu.

Considerant que els dos tipus de modificacions que es poden introduir en les 
esmentades ordenances es referixen als aspectes següents:

D'una  banda,  l'adaptació  dels  textos  o  tarifes  de  les  ordenances  a  les 
modificacions  produïdes  per  disposicions  legals  o  reglamentàries,  o  per  la 
concurrència de circumstàncies que aconsellen la modificació d'estes.
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D'altra banda, la variació de les tarifes o tipus impositius en els tributs i preus 
públics  per  a  adaptar-les  a  les  necessitats  de  finançament  dels  gastos  i  servicis 
públics municipals.

En el  cas de la  taxa per  la  prestació  de servicis  i  realització  d'activitats  de 
caràcter cultural i esportiu, concorren la primera perquè es proposa eliminar la taxa 
per emissió del  carnet de soci de la biblioteca, tal  i  com consta en l'informe de la 
tècnica superior de biblioteques, raons pràctiques i per a seguir la línia de la immensa 
majoria dels municipis on és un servici gratuït, i això en virtut de l'autonomia local que 
en esta matèria atribuïx als municipis la normativa de les hisendes locals.

Vist l'informe del tècnic de gestió tributària, que data del 12 de setembre del 
2016, diu literalment que:

“Amb data del 12 de setembre del 2016 l'Alcaldia va realitzar una moció per a la 
modificació  de  l'ordenança  municipal  de  la  taxa per  la  prestació  de  servicis  i 
realització d'activitats de caràcter cultural i  esportiu.”

Vista la proposta realitzada s'emet l'informe següent:

L'article  15.1  del  Reial  Decret  Legislatiu  2/2004,  del  2  de  març,  pel  qual 
s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, establix per a les 
taxes que les entitats locals hauran d'acordar la imposició i aprovar les corresponents 
ordenances fiscals reguladores. Esta regulació és susceptible de modificació segons 
el seu article 16.1.

D'acord amb el que establixen els articles 20 i 57 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, l'Ajuntament establí la taxa per la prestació de servicis i realització d'activitats 
de caràcter cultural i esportiu, que es regix pel que establixen els articles del 20 al 27 
de l’esmentada norma i per l'ordenança reguladora.

Però l'establiment d'eixa taxa no és de caràcter general per a tots els servicis 
d'eixe  tipus,  sinó  especificament  per  a  servicis  concrets,  així  l'article  2  d'eixa 
ordenança diu el següent:

Constituïx el  fet  imposable de la  taxa  per la prestació de servicis i realització 
d'activitats  de  caràcter  cultural  i  esportiu  assenyalats en  la  present  ordenança 
reguladora.

Els servicis subjectes a taxa estan assenyalats en l'article 6 de l'Ordenança, 
referit a les tarifes, i així en l'apartat 1-G) es diu:

G) BIBLIOTECA

- Carnet de soci:

� Bianual 1,40

� Temporal 0,60
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- Venda de publicacions per unitat:

� Col·lecció història local 3,60

� Col·lecció literatura breu 1,20

� Biblioteca d'autors de Mislata 1,20

Per tant, actualment està subjecta a la taxa l'emissió de carnets de soci.

En este sentit, l'article 20.1 del Reial Decret  Legislatiu 2/2004, del 2 de març, 
pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, establix 
que les entitats locals, en els termes que preveu esta llei, podran establir taxes per la 
utilització privativa  o l'aprofitament especial del domini públic local,  així  com per la 
prestació de servicis públics o la realització d'activitats administratives de competència 
local  que  es  referisquen,  afecten  o  beneficien  de  mode  particular  als  subjectes 
passius.

Així doncs, l'establiment d'una taxa per la prestació d'un servici és una potestat, 
una possibilitat,  que  té  l'administració  local,  no una obligació,  i  stricto sensu,  esta 
administració també pot decidir no exigir taxa per la prestació d'eixe servici, el cost de 
la qual recauria en general sobre el pressupost municipal.

En  l'ordenança  que  ens  ocupa  no  s'exigix  taxa  sobre  tots  els  servicis  i 
realització  d'activitats  de  caràcter  cultural  i  esportiu,  sinó  com ja  s’ha  assenyalat, 
només sobre els relacionats en l'article 6, per la qual cosa res impedix afegir o eliminar 
servicis en eixa relació de servicis, com és el cas del carnet de soci de la biblioteca.

Tot això amb independència que com assenyala l'informe de la tècnica superior 
de biblioteques, a més es done la situació que la immensa majoria dels municipis 
consultats no exigisquen taxa per eixe servici i dels ínfims ingressos que produïx la 
taxa.

En definitiva, és una decisió d'oportunitat.

Consegüentment, per tot allò que s'ha exposat, s'emet un informe favorable a 
la  moció  presentada  per  l'Alcaldia,  que  proposa  l'eliminació  de  la  taxa  per  a 
l'emissió de carnets de soci de la biblioteca.

No  obstant  això, l'Ajuntament  resoldrà  el  que  estime  més  convenient  als 
interessos municipals”.

Per tant, s'acorda:
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PRIMER: Aprovar provisionalment la modificació de l'ordenança reguladora de 
la  taxa  per  la  prestació  de  servicis  i  realització  d'activitats  de  caràcter  cultural  i 
esportiu, modificant l'article 6.1-G, que queda redactat com a continuació s'indica:

G) BIBLIOTECA

-Venda de publicacions, per unitat:

Col·lecció història local 3,60

Col·lecció literatura breu 1,20

Biblioteca d'autors de Mislata 1,20

SEGON:  Fer  constar  als  efectes  previstos  en  l'article  16  del  Reial  Decret 
Legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei d'Hisendes 
Locals, que la present modificació entrarà en vigor i començarà a aplicar-se l'endemà 
de la publicació de la seua aprovació definitiva en el butlletí oficial de la província.

TERCER: Exposar al públic l'expedient durant el termini de trenta dies per mitjà 
d'anuncis en el tauler de la corporació i  en el butlletí oficial de la província, en els 
termes i als efectes previstos en l'art. 17 del text refós de la Llei d'Hisendes Locals.

QUART: Si  no es formulen reclamacions contra l'expedient  el  present acord 
esdevindrà  definitiu  sense  necessitat  de  un  nou  acord  plenari,  conforme  establix 
l'article 17.3 del text refós de la Llei d'Hisendes Locals.

QUINT: Que es procedisca a publicar el text de les modificacions acordades 
una vegada el present acord siga definitiu, conforme establix l'article 17.4 del text refós 
de la Llei d'Hisendes Locals.

3.  ACCEPTACIÓ  DE  LA  DELEGACIÓ  PER  A  LA  CONTRACTACIÓ  DE 
L'OBRA  DE  REPAVIMENTACIÓ  DE  DIVERSOS  CARRERS  DEL  MU NICIPI 
INCLOSA EN EL PLA PROVINCIAL D'OBRES I SERVICIS.

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a l'acceptació de la delegació per a la contractació de l'obra 
de repavimentació de diversos carrers del municipi, que s’inclou en el Pla Provincial 
d'Obres i Servicis.

Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, sr. González Murgui, i 
diu que es tracta de l'acceptació de la delegació en este municipi de la contractació de 
les obres incloses en el Pla Provincial d'Obres i Servicis de la Diputació de València. 
En concret, de la pavimentació de les voreres dels carrers Hospital, Antonio Pebrer 
Bord, Tomás Sanz, Francisco Sastre, Llíria, Túria, Alt Palància, José Pomer, Major i 
Dolores Ibárruri,  i  ratificar el  decret  d'Alcaldia relatiu a l'acceptació de l’esmentada 
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delegació. Diu que entenen que es tracta d'una mesura que beneficiarà la població de 
Mislata i, per tant, votarà a favor de la mateixa.

Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, sr. Gil i Marín, i diu 
que  entenen  que  és  molt  important  per  al  desenrotllament  del  municipi  que  es 
continue invertint en ell, independentment d'on provinga la font de finançament de les 
inversions  que,  en este  cas,  és la  Diputació  de València.  Afirma que el  seu grup 
sempre s'ha manifestat en contra del que han considerat una administració obsoleta i 
huitcentista que no té molt de sentit en el segle XXI, encara que és cert que el volum 
d'inversions a Mislata ha anat en augment i per això han de donar-se l'enhorabona.

Continua dient que qui vaja a realitzar la contractació no és rellevant, sempre 
que se seguisquen els procediments de contractació reglamentaris, i que l'objectiu de 
l’esmentada delegació en la contractació amb l'Ajuntament de Mislata siga per al bé 
dels seus veïns i  veïnes,  i  per això votarà a favor de la proposta d'Alcaldia per a 
l'acceptació de la mencionada delegació.

Pren la paraula el portaveu del grup Popular, sr. López Bronchud, i afirma que 
diferix del que exposa anteriorment i, encara que estan a favor que es continue duent 
a terme el Pla d'Obres i Servicis, i de la quantitat que arribarà al municipi, considera 
que no s’està anant a més sinó a menys, i que quan es parla dels diners que vénen de 
la Diputació no es pot referir a l'import global de la quantitat que arriba, perquè s'està 
parlant  dels  PPOS,  i  cal  recordar  que abans  estaven estos  plans i  també els  de 
carrers i camins i, per tant, dos opcions d'aconseguir diners, però des que el PSOE 
presidix la Diputació, només hi ha una línia de finançament, que són els PPOS, i és 
necessari dir que els últims que es van aconseguir a Mislata durant 2014 i 2015 foren 
per una quantitat de 441.000€, mentres que en 2016 es concedixen 199.696,35.

Explica que en eixe Pla de 2014-2015 es presenta un resultat superior entorn a 
30.000€ en ambdós anys respecte al que es rebrà en 2016, i que el grup Popular ja va 
dir que hi havia una retallada d'inversions en els PPOS de Mislata d'un 10%, i els 
contestaren que no perquè es van mesclar xifres de molts programes distints.

Prosseguix dient que quan el seu partit ha governat en la Generalitat o en la 
Diputació i hi ha hagut coses que no els han agradat, ho han dit, i si se'ls ha degut 
diners als mislaters ha sigut el primer a oferir-se a reclamar-ho. Per això, diu, demana 
al govern que quan traguen notes de premsa no diguen que l'oposició sempre mentix, 
i seria millor que prengueren la bandera de no consentir més retallades de la Diputació 
en este municipi. Afig que eixa bandera la van agafar molt bé amb la Dipu Te Beca, 
quan el Partit Popular va denunciar que a Mislata es passava de seixanta-sis a trenta-
tres beques, i es crearen les beques de Mislata Te Beca per a complementar-les, i va 
poder llegir les declaracions del sr. Fernández Bielsa oposant-se a les retallades de la 
Diputació en el sistema de beques.
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Afirma que ara succeïx  el mateix en els plans provincials  d'obres i  servicis, 
perquè enguany es retallen. Afig que l'objectiu és clar, i respecte a la inversió, cada un 
pot pensar en unes o altres prioritats, però estes són les que trasllada el govern, i 
entenen  que  hauran  fet  les  oportunes  valoracions  tècniques  per  a  portar-les  a  la 
pràctica. El que sí que demanen, diu, perquè és el que han dit molts veïns en el carrer, 
és que no es faça un carrer per a tornar-lo a alçar en un any o dos, ja que això genera 
problemes en el veïnat i és molt millor tindre un pla clar d'urbanització.

Continua dient que, com ha dit el portaveu de Compromís, benvinguts siguen 
els diners que vinguen, i tant de bo que arriben durant molts anys, encara que s'ha de 
tindre en compte que són uns diners que paguen els mislaters a través dels impostos, 
però hi ha qüestions que són prioritàries, i entén que no es pot esperar que arribe un 
pla de PPOS per a portar-los a terme, sinó que s'hauria de tindre en compte a l'hora 
d'elaborar els pressupostos. Per això, diu, el  grup Popular demana un major esforç 
inversor i establir unes prioritats en les inversions per a ajudar a aconseguir eixa ciutat 
que volem, perquè si la Diputació, la Generalitat, o els ministeris continuen retallant les 
aportacions que fan a Mislata serà complicat arreglar quelcom en el dia a dia.

Finalitza anunciant el vot favorable del seu grup.

Per part del grup PSOE pren la paraula la sra. Peñarrubia Gil i diu, en primer 
lloc, que ha escoltat algunes barbaritats que ha de digerir i que explicarà en la seua 
segona intervenció.

Continua  explicant  que  en  el  Butlletí  Oficial  de  la  Província del  dia  2  de 
setembre es publicaren les bases per al Pla Provincial de Cooperació de les Obres i 
Servicis Municipals per a l'exercici del 2016, dotades en un principi amb 199.693,16€ 
per al  municipi  de Mislata i,  seguint  amb la voluntat  de millorar la via  pública que 
manté la Corporació des de fa més de cinc anys, des de l'oficina tècnica es procedix a 
la redacció del projecte necessari per a l'obtenció de la subvenció.

Prosseguix dient que, a fi de rendibilitzar al màxim les inversions en el municipi 
s'unixen les quantitats previstes per a inversions municipals d'obres i les subvencions 
del PPOS, redactant un únic projecte que unisca ambdós imports, aconseguint, d'una 
banda, rendibilitzar els recursos propis, ja que el projecte es redacta des de l'oficina 
tècnica municipal, es procedix a un únic expedient de contractació i, a més, es pot 
aconseguir una millor oferta d'execució de les obres. És a dir,  eficàcia, eficiència i 
rendibilització de recursos municipals.

La finalitat del projecte, explica, és l'execució de la repavimentació de voreres 
en els  carrers  assenyalats  pel  portaveu de Ciudadanos-Mislata,  tots  ells  són vials 
d'importància dins del municipi de Mislata, per la seua proximitat a centres públics, 
educatius, esportius i sanitaris, la qual cosa suposa una gran afluència de vianants per 
les seues voreres, que demanden major espai i major manteniment de l'entorn.
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Explica que es tracta de voreres que en l'actualitat tenen un paviment amb una 
antiguitat  elevada  i  necessiten  renovació,  així  com  es  localitzen  barreres 
arquitectòniques que és necessari eliminar, i inclús hi ha passos de vianants que no 
complixen amb la normativa d'accessibilitat vigent i que s'adequaran segons l'orde de 
vivenda de 2010. Afig que en el cas del carrer Dolors Ibarruri s'executarà l'accés al 
Centre Ocupacional que no es va realitzar durant les obres d'execució d’este.

Finalitza dient que s'ha enviat el projecte a la Diputació per un import total de 
323.117,18€  i,  transcorregut  el  termini,  es  va  publicar  amb  data  del  29  de  juliol 
l'aprovació  de  la  subvenció  del  PPOS  amb  la  quantitat  de  199.693,16€;  els 
123.424,02€ restants, fins a completar l'import total de les obres projectades, seran 
d'aportació municipal amb càrrec a inversions pròpies, la qual cosa suposa prop d'un 
40% de l'import total.

En la seua segona intervenció, el sr. Gil i Marín diu que potser no s'ha explicat 
bé anteriorment i per això el portaveu del grup Popular no l’ha entés, però que el que 
ha  manifestat  és  que  no  està  d'acord  amb  l'existència  d'eixa  administració,  que 
consideren més pròpia d'altres èpoques. Afig que els agradaria que arribaren majors 
inversions,  independentment  de  l'administració  de  què  arriben,  siga  Diputació, 
Generalitat, Estat o Unió Europea.

Prosseguix dient que una altra cosa és el que ja s'ha mencionat altres vegades 
en el Ple i que consistix a millorar el finançament de les entitats locals, que són les 
grans perjudicades en matèria de finançament, quan són les que més servici presten 
al  ciutadà  i  són l'administració  més  pròxima.  Explica  que  açò  suposa  un  doble 
problema:  d'una  banda,  perquè  genera  una  dependència  respecte  a  altres 
administracions, i ja es veu com s'han gestionat anteriorment algunes d’elles, entre les 
quals es troba la Diputació de València, del sr. Rus, i que ja se sap com repartia els 
diners; i, d'altra banda,  falta autonomia perquè siguen les pròpies entitats locals les 
que decidisquen com gastar els seus impostos o ho facen els propis veïns a través 
d'uns pressupostos participatius.

Finalitza dient que el més important és que el finançament millore i considera 
que això és una cosa en la qual tots estaran d'acord.

En  la  seua  segona intervenció,  el  sr.  López  Bronchud  diu  que  havia  entés 
perfectament el discurs del portaveu de Compromís, i repetix que el que importa és 
que arriben més diners. Quant a allò que s'ha dit sobre el sr. Rus, diu que ho poden 
parlar en privat però que, en tot cas, és una cosa que està en els jutjats i ell és el 
primer  interessat  que  es  resolga,  perquè  mai  li  veuran  defendre  a  algú  que 
presumptament haja ficat la mà en cap lloc.

Prosseguix dient que el que ha afirmat és que no s’està anant a més, sinó a 
menys, i per això ha demanat que no es mesclen partides, perquè s'està parlant dels 
PPOS, i no ha de mesclar-se amb altres plans que arriben perquè hi ha romanents 
positius d'exercicis anteriors, etc. 
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Quant a allò que s'ha mencionat per la Sra. Peñarrubia sobre les barbaritats 
que havia sentit i explicaria en el segon torn, diu que si les haguera explicat en la seua 
primera intervenció podria debatre-les ara i tindria l'oportunitat de defendre's.

Afirma que, en tot cas, entén que la millora dels carrers no és ja un projecte, 
sinó una necessitat i, per tant, es poden tirar les flors que vullguen, però els que van 
governar al seu dia asfaltaren carrers, els que estan ara asfalten carrers i  els que 
estaran posteriorment també ho faran, perquè és una necessitat que cal escometre 
segons  l'asfalt  es  va  espatlant  en  la  ciutat.  En  este  sentit,  recorda  que  quan  va 
governar el Partit Popular es van asfaltar carrers com Almassil, Sant Antoni, l’avinguda 
de la Pau, el barri de Sant Francesc, etc.

Finalitza dient que la intenció del grup Popular és que es gestionen bé eixos 
plans provincials  i  que es  continue defenent per  part  de tots  el  millor  futur  per  a 
Mislata, que també passa per reconéixer les retallades en estos plans.

En la  seua segona intervenció,  la  sra.  Peñarrubia  Gil  diu  que  li  pareix  una 
barbaritat, com a mare, que es diga que es gasta molt en parcs infantils, quan són una 
part ínfima de les inversions. 

També li pareix una barbaritat, prosseguix, que es diga que es reben menys 
diners de la Diputació perquè és cert que pels PPOS es tenen adjudicats cent noranta-
nou mil euros, però no que no existisca un pla de camins, que sí  que n'hi ha, i es 
disposa de cent cinc mil euros més.

Prosseguix dient que, per diversos conceptes, enguany el municipi rep des de 
la Diputació més de milió i mig d'euros en inversions financerament sostenibles, que 
han servit  per a millorar notablement algunes de les necessitats que tenia Mislata, 
com ara escometre obres de remodelació en un pavelló que portava executat des de 
1986.

Assenyala que és cert que totes les corporacions municipals fan obres i que 
totes les voreres es desgasten i  és necessari  rehabilitar-les, però també que cada 
equip  de govern  es  gasta  els  diners  en el  que vol,  i  alguns canvien  més metres 
quadrats de taulells que altres i també a diferents preus.

Continua  dient  que  vol  fer  una  reflexió  comparativa  respecte  a  això  de les 
inversions realitzades en este municipi en els últims deu anys. Són inversions reparar 
voreres, millorar l'accessibilitat, cosa que s'ha fet notablement en els últims anys. En 
eixa comparativa, afig, entre els anys compresos entre el 2006 i el 2010, en els que 
governava  el  Partit  Popular,  es  van  realitzar  un  total  de  deu  actuacions  de 
repavimentació i reurbanització, i en els cinc anys que porta governant el PSOE s'han 
executat  díhuit  projectes  de reurbanització,  i  a  açò s’anomena compromís  amb el 
benestar del ciutadà i eficàcia, perquè es fan les coses de manera correcta. Així, diu, 
que si es comparen els costos d'execució, en les obres realitzades en el període de 
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2006  a  2010  es  donava  una  repercussió  del  41,27€  per  metre  quadrat  de  via 
repavimentada, en canvi en les obres realitzades este mateix any amb els diners que 
van arribar  de la  Diputació  la  repercussió  és de 27,75€ per metre  quadrat  de via 
repavimentada, la  qual  cosa suposa una disminució en els costos d'execució  d'un 
32,76%, i açò, diu, és eficiència, perquè fan les coses buscant la millor relació possible 
entre els recursos emprats i els resultats obtinguts.

Afirma  que  en  les  actuacions  dutes  a  terme  en  els  últims  cinc  anys,  els 
projectes i direccions d'obra s'han realitzat per part de l'oficina tècnica municipal, amb 
recursos propis, la qual cosa considera efectivitat, perquè és fer bé les coses sota els 
criteris d'eficàcia, eficiència i efectivitat, que són tres pilars bàsics en què s'assenta la 
gestió d'este equip de govern.

Diu,  dirigint-se  als  que  afirmen  que  eixamplen  les  voreres  per  a  llevar 
aparcaments  i  fer  negoci  amb  els  aparcaments  públics,  que  s'eliminen  places 
d'aparcament en la via pública només quan és estrictament necessari per a afavorir el 
trànsit de vianants, perquè les persones sempre són el primer. Afig que, atés el nivell 
de  compromís  i  de  minuciositat  de  l'equip  de  govern,  busquen  sempre  solucions 
alternatives que beneficien el ciutadà, tant és així que en les actuacions previstes en 
este projecte no sols no es perden places d'aparcament, sinó que es guanyen onze 
places per a cotxes i unes altres tantes per a motocicletes.

Conclòs el debat del Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres 
assistents, s’adopta l'acord següent:

Vista la inclusió de l'obra que es detalla a continuació en el Pla Provincial de 
Cooperació a les Obres i Servicis de competència municipal corresponent a l'exercici 
2016.

- Pavimentació de voreres als carrers Hospital, Antonio Pebrer Bord, Tomás 
Sanz,  Francisco  Sastre,  Llíria,  Túria,  Alt  Palància,  José  Pomer,  Major  i 
Dolors Ibárruri. 

S'acorda:

Ratificar  el  decret  de l'Alcaldia  número 2876/2016,  del  25  d'agost,  relatiu  a 
l'acceptació de la delegació en este municipi de la contractació de les obres incloses 
en el Pla Provincial d'Obres i Servicis de la Diputació Provincial de València, exercici 
2016, que literalment diu: 

DECRET 2876/2016

“Assumpte: Acceptació de la delegació en este municipi de la contractació de 
les  obres  incloses  en  el  Pla  Provincial  de  Cooperació  a  les  Obres  i  Servicis  de 
competència municipal corresponent a l'exercici 2016.
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Vista la inclusió de l'obra que es detalla a continuació en Pla Provincial de Cooperació 
a les Obres i Servicis de competència municipal corresponent a l'exercici 2016.

- Pavimentació  de  voreres  en  els  carrers  Hospital,  Antonio  Pebrer  Bord, 
Tomás  Sanz,  Francisco  Sastre,  Llíria,  Túria,  Alt  Palància,  José  Pomer, 
Major i Dolors Ibárruri.

Vist que, mitjançant un acord de la Junta de Govern Local que data del 8 de 
juny del  2016, es procedí a formular  la sol·licitud d'ajuda econòmica davant  de la 
Diputació de València per a la realització de la inversió “Pavimentació de voreres en 
els carrers Hospital, Antonio Pebrer Bord, Tomás Sanz, Francisco Sastre, Llíria, Túria, 
Alt Palància, José Pomer, Major i Dolors Ibarruri” en el marc del Pla Provincial d'Obres 
i Servicis (PPOS) de 2016.

Vista la circular de la Diputació Provincial de València relativa al Pla Provincial 
de  Cooperació  a  les  Obres  i  Servicis  de  competència  municipal  corresponent  a 
l'exercici de 2016, concretament  a l'apartat tercer “Delegació de la contractació”. La 
certificació de l'acord adoptat haurà de remetre's a la Diputació Provincial de València 
fins al 29 d'octubre del 2016.

Consegüentment, esta Alcaldia resol:

Primer:

Acceptar la delegació de la Diputació Provincial de València en este municipi 
per a la contractació de l'obra que es detalla a continuació:

Pavimentació de voreres en els carrers Hospital, Antonio Pebrer Bord, Tomás 
Sanz, Francisco Sastre, Llíria, Túria, Alt Palància, José Pomer, Major i Dolors Ibarruri.
Import 323.117,18€. Número d'obra 601.

2n. Comprometre's a l'exacte compliment de les directrius que regixen el Pla 
Provincial d'Obres i Servicis en el procés d'execució de les obres.

3r. Comunicar el present acord a la Diputació Provincial de València.

4t. Que pel Ple de l'Ajuntament, de conformitat amb allò que s'ha assenyalat en 
l'article 22.1.g) de la Llei 7/85, del 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local que 
assenyala  “correspon  al  Ple  l'acceptació  de  competències  delegades  per  altres 
administracions públiques”, es ratifique, si és el cas, la present resolució”.

4. RATIFICACIÓ DECRET  ALCALDIA  N° 02791/2016 SOBRE SOL·LICITUD 
DE  SUBVENCIÓ  I  APROVACIÓ  DEL PROJECTE  PROGRAMA  DE  T ALLERS 
D'OCUPACIÓ 2016
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Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social favorable a la ratificació del decret d'Alcaldia 02791/2016, sobre  la 
sol·licitud de subvenció i  aprovació del projecte de Programa de Tallers d'Ocupació 
2016.

Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 
diu que es tracta de la ratificació del decret d'Alcaldia sobre la sol·licitud de subvenció i 
aprovació del projecte Programa Taller d'Ocupació 2016, que són tallers que tenen la 
finalitat  d’incrementar l'ocupabilitat de les persones  aturades a partir dels vint-i-cinc 
anys en avant, als quals van dirigits, a fi de facilitar la seua inserció laboral. Explica que 
combinen la formació amb l'ocupació per mitjà de la realització d'accions formatives en 
alternança amb la realització d'obres o la prestació de servicis d'utilitat pública o interés 
social, amb una duració aproximada de 1.920 hores durant dotze mesos. Afig que són 
dos grups i el total d'alumnes és de 20 persones.

Prosseguix dient que es tracta d'una subvenció substancial en sentit econòmic i 
afirma que el  seu  grup sempre protegirà  les accions que promoguen la  formació i 
l'ocupació, per la qual cosa anuncia el seu vot favorable.

Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu que esta iniciativa, que partix de la Conselleria d'Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball, no és només una bona iniciativa, sinó que, a més, tenint 
en  compte  el  panorama  econòmic,  social  i  laboral  del  País  Valencià,  és  una 
necessitat.

Assenyala que la situació de l'ocupació és un gran problema per a la ciutadania, 
i  la  iniciativa  privada  per  si  mateixa  no  és  capaç  de  cobrir  la  demanda  actual 
d'ocupació i,  quan ho fa, és majoritàriament ocupació temporal  i  de baixa qualitat, 
estacional i mal retribuït,  a la qual  cosa cal afegir  el gran frau en la contractació i 
l'explotació laboral a través de contractes per hores que no es corresponen amb la 
jornada real treballada, jornades laborals ínfimes o molt per damunt de les huit hores 
diàries o les quaranta setmanals que establix l'Estatut dels Treballadors. Es podria dir, 
afig, que en molts sectors productius i empreses la jornada laboral ha passat a millor 
vida, perquè hui en dia cada vegada hi ha més casos de condicions de treball més 
pròpies del segle XIX, per exemple, el cas de les cambreres de pis dels hotels, sector 
absolutament  feminitzat  en  què  la  presència  masculina  és  pràcticament  residual, 
perquè  en  l'actualitat  són  cada  vegada  més  els  hotels  i  cadenes  hoteleres  que 
recorren a les empreses prestadores de servicis per a subcontractar a este tipus de 
treballadores,  reduint  les  seues retribucions i  les seues condicions de treball  i,  en 
alguns casos, el salari que perceben estes treballadores és d'un quaranta per cent 
menys del  que fixa el  conveni  de referència del  sector.  Afig que, afortunadament, 
l'administració  valenciana  s'ha  decidit  a  actuar  i  ja  són  nombroses  les  empreses 
sancionades al País Valencià per esta situació fraudulenta.
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Explica que la iniciativa privada és imprescindible però, per desgràcia, en molts 
casos no ve acompanyada d'uns propòsits nobles sinó exclusivament lucratius i, per 
això, a molts empresaris no els importa vulnerar els drets de les treballadores i els 
treballadors si amb això aconseguixen incrementar els beneficis empresarials.

Prosseguix dient que l'administració està per a garantir el compliment de la Llei i 
els drets dels treballadors i treballadores, entre els quals es troba el dret al treball i a la 
formació, dos qüestions que entenen que amb esta proposta que partix de Conselleria 
es complirien, atés que d'una banda es facilita l'accés a l'ocupació i, d'una altra, una 
formació per a desenrotllar una activitat laboral. A més, diu, en este cas les accions 
van dirigides als sectors més vulnerables de la societat, com les dones, en especial 
les que són víctimes de la violència de gènere, les persones amb discapacitat, les 
persones en situació de risc d'exclusió social, les persones majors de cinquanta-cinc 
anys, les persones amb baixa qualificació i les persones que porten molt de temps en 
l’atur.

Per tot això, diu, celebren que l'Ajuntament de Mislata haja decidit acollir-se a 
este programa i anuncia el seu vot favorable.

Pren la paraula el portaveu del grup Popular, sr.  López Bronchud, i  diu que 
abans d'existir  la  Conselleria d'Economia Sostenible,  Sectors Productius,  Comerç i 
Treball, estos tallers d'ocupació ja es realitzaven en este municipi. Afig que és una 
oportunitat fantàstica que vint persones tinguen més preparació i un millor accés al 
mercat laboral, i de forma més competitiva, de manera que puguen millorar la seua 
qualitat de vida, que és el que finalment cal intentar des de les institucions.

Afirma que el grup Popular està a favor d'esta proposta perquè porta un camí 
que sempre han defés, que és el de la formació, i entenen que en la majoria de les 
facetes d'esta vida una bona formació ajuda a una bona consecució dels objectius 
personals i vitals de cada u.

Prosseguix dient que és important que la gent estiga formada per a tindre bons 
sous, però els sous a dia de hui no són els sous que hi havia l'any 2006, com tampoc 
el preu del sòl i de les obres, afig en referència al debat del punt anterior, per la qual 
cosa  parlar  ara  d'una  reducció  del  preu  de  l'asfalt  comparant-ho  amb  els  preus 
existents en l'època de la bambolla immobiliària és una comparació massa subjectiva.

Assenyala que el tema que ara competix és el de la generació d'ocupació, el de 
la promoció econòmica a través d'estos tallers que es generen des de la Conselleria, 
en  què  participarà  l'Ajuntament  de  Mislata,  tallers  que  formaran  en  activitats 
administratives, en la relació amb clients i en sistemes microinformàtics. Afig que tota 
activitat que vaja dirigida a millorar la promoció econòmica del municipi és positiva, per 
la qual cosa votaran favorablement.
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Per part  del  PSOE pren la paraula el  sr.  Catalá Martínez,  i  diu que ja  s'ha 
explicat entre tots que l'objectiu d'este punt és ratificar el decret d'Alcaldia del mes 
d'agost en què es va sol·licitar a la Conselleria d'Economia Sostenible l'aprovació del 
Programa Tallers d'Ocupació 2016.

Enguany, diu, el programa s'anomena Admin-system Mislata i consta de dos 
tallers:  un  relacionat  amb  l'administració  i  la  gestió,  i  un  altre  de  sistemes 
microinformàtics. 

Explica que els tallers d'ocupació s'han convertit  en una de les accions més 
rellevants que duen a terme en l'Agència de desenrotllament local en els últims anys i 
que  es  tracta  d'un  programa  mixt  d'ocupació  i  formació,  la  qual  cosa  vol  dir  que 
combinen les accions formatives amb la prestació d'un treball retribuït i, per tant, tenen 
la  possibilitat  de  formar-se  en  una  determinada  especialitat,  al  mateix  temps que 
perceben un sou mensual i estan donats d'alta en la Seguretat Social.

Prosseguix dient que els tallers van dirigits a persones desocupades de vint-i-
cinc anys o més i que estiguen en condicions de dificultat per a inserir-se laboralment. 
Afig que cada taller compta amb deu alumnes i que el lloc perquè s’inscriguen les 
persones interessades és el  Servef,  que és  el  que marca les bases i  dirigix tot  el 
procés de selecció, tant dels alumnes com del personal docent i administratiu, que 
també és seleccionat entre les persones en desocupació. Per això, diu, es contracta a 
cada una de les deu persones que accedixen als tallers, més els professors, personal 
administratiu i director, que també ixen de la bossa de desocupats del Servef.

Repetix que estos tallers són retribuïts, és a dir, que l'Ajuntament contracta als 
alumnes i el personal docent i  administratiu a través de la modalitat contractual de 
contracte per a la formació i l'aprenentatge i, si bé és cert que, com ha dit el portaveu 
del  Partit  Popular,  estos  tallers  no  són  d'ahir  ni  de  l'any  passat,  sinó  que  es 
desenrotllen des de 2007, sí que hi ha algunes diferències, per exemple, quant a la 
duració dels mateixos, que enguany tornarà a ser de dotze mesos, perquè l'últim any 
que ho va gestionar des de la Conselleria el Partit Popular la duració es va reduir d'un 
any a sis mesos. Afig que cal fer una consideració molt important, perquè quan estos 
tallers estaven gestionats pel Partit Popular es concedien als ajuntaments any sí, any 
no,  per  la  qual  cosa,  segons eixe criteri,  enguany a  l'Ajuntament  de Mislata  no li 
correspondria tindre estos tallers, ja que els va tindre l'any passat. No obstant això, 
diu, la nova administració autonòmica ha eliminat de la convocatòria esta restricció i, 
per  tant,  Mislata  enguany  continua  estant  en  igualtat  de  condicions  que  la  resta 
d'ajuntaments per a poder tindre’ls. És més, afig, està en millors condicions, atés que 
en l'últim any l'ADL ha aconseguit l'homologació de les seues aules i de les seues 
instal·lacions,  la  qual  cosa  els  posa  en  disposició  d'expedir  els  certificats  de 
professionalitat de cada una de les especialitats que es van a impartir.
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Continua dient  que,  per  estes raons,  confien que la Conselleria  d'Economia 
Sostenible els aprove el programa i puguen dur a terme, un any més, un projecte que 
millorarà la vida de vint persones.

No es produïxen més intervencions.

Conclòs el  debat,  el  Ple  de l'Ajuntament,  per  unanimitat  dels  seus membres 
assistents acorda ratificar el decret següent:

“Decret 02791/2016

Assumpte:  Sol·licitud,  subvenció  i  aprovació  del pr ojecte  Programa  de 
Tallers d'Ocupació 2016.

Basant-se en el que disposa l'Orde 11/2016, del 15 de juliol, de la Conselleria 
d'Economia Sostenible, Sectors Productius, Comerç i Treball, per la qual s'aproven les 
bases  reguladores  i  es  determina  el  programa  mixt  d'ocupació-formació  de tallers 
d'ocupació per al present exercici 2016.

Considerant de gran interés la realització d'estos tallers que tenen per objecte 
incrementar l'ocupabilitat de les persones desocupades de vint-i-cinc o més anys a què 
va dirigit, pertanyents als col·lectius prioritaris previstos en l'article 4 de la mencionada 
Orde 11/2016.

Considerant a més que els participants en este programa de tallers d'ocupació, 
amb  la  finalitat  de  facilitar  la  seua  inserció  laboral,  combinen  la  formació  amb 
l'ocupació,  mitjançant la  realització  d'accions  formatives  en  alternança  amb  la 
realització d'obres o la prestació de servicis d'utilitat pública o interés social.

Considerant  que des de l'inici  dels  tallers d'ocupació,  les entitats promotores 
contracten l'alumnat treballador, a través de la modalitat contractual de contracte per a 
la formació i l'aprenentatge, la qual cosa permet rebre una formació dual adequada a 
l'ocupació a exercir.

I vist l'informe 764/2016 d'intervenció  municipal sobre finançament del  projecte 
dels tallers d'ocupació "Admin.-system Mislata".

�De conformitat amb allò que disposa l’ article 21 de la Llei 7/85, del 2 d'abril, 
reguladora de les bases del règim local,

RESOLC:
AJUNTAMENT DE MISLATA

Pl. de la Constitució, 8

46920 MISLATA (VALÈNCIA)

WWW.mislata.es



SECRETARIA

PRIMER.- Sol·licitar a la Conselleria d'Economia Sostenible, Sectors Productius, 
Comerç i  Treball,  subvenció per import de 370.927,20'- € (TRES-CENTS SETANTA 
MIL  NOU-CENTS  VINT-I-SET  EUROS  I  VINT  CÈNTIMS),  destinada  a  les  dos 
especialitats  i  nombre  d'alumnes  que  es  detallen  a  continuació  del  programa de 
Tallers d'Ocupació 2016, anomenat "ADMIN- SYSTEM MISLATA", amb una duració 
total de 1920 hores durant 12 mesos cada grup:

ESPECIALITAT N° ALUMNES
Grup 1.- Família Professional.
-Administració i Gestió:
- Operacions  auxiliars  de  servicis 
administratius i generals (Nivell 1).
- Activitats administratives en la relació amb 
el client (Nivell 2).

-10-

Grup 2.- Família Profesional.- Informàtica i 
Comunicacions:
- Sistemes Microinformàtics (Nivell 2).

-10-

SEGON.- Aprovar el projecte relatiu a l'obra a realitzar, corresponent al taller 
d'ocupació que es tracta, anomenat "ADMIN-SYSTEM MISLATA", el cost total del qual 
ascendix a 389.650,00 (TRES-CENTS HUITANTA-NOU MIL SIS-CENTS CINQUANTA 
EUROS.

TERCER.- Acceptar expressament els compromisos derivats de la referida orde 
reguladora d'estes ajudes, respecte al finançament d'aquella part del cost del projecte 
no subvencionada.

QUART.- Notificar certificació del present decret a la direcció territorial de 
formació professional per a l'ocupació, de la mencionada Conselleria.

QUINT.- Sotmetre el present decret a la ratificació en el Ple de l'Ajuntament, en 
la pròxima sessió que se celebre."

5.  APROVACIÓ  INICIAL  DE  LA  MODIFICACIÓ  DEL  REGLAMEN T  DE 
CERIMÒNIES CIVILS.

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar  Social,  favorable  a  l'aprovació  inicial  de  la  modificació  del  reglament  de 
cerimònies civils.
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Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 
diu que es tracta d'aprovar inicialment la modificació del reglament de cerimònies civils 
en l'article número 4, apartat de requisits, que queda redactat de la manera següent: 
L'acollida ciutadana es donarà a xiquets empadronats a Mislata, el pare d’estos, la 
mare, o ambdós que estiguen empadronats a Mislata, en els seus primers huit anys 
de vida. "

Explica que este límit de huit anys és el que considera la UNICEF com a límit 
de la primera infància, i s'ajusta més al sentit de l'acollida ciutadana i als interessos de 
la  ciutadania  i,  a  més,  com  es  tracta  d'una  aprovació  inicial,  se  sotmet  a  una 
informació pública per mitjà del butlletí oficial de la província per un període de trenta 
dies per a presentar reclamacions o suggeriments, entenent-se que de no haver-les 
quedarà aprovat de forma definitiva.

Finalment, anuncia el seu vot favorable.

Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu que la proposta és clara i coherent, ja que es pretén pujar l'edat dels dotze mesos 
actuals als huit anys, que és l'edat que UNICEF considera com a límit de la primera 
infància i, per tant, no hi ha res a afegir i el seu vot serà favorable.

Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud, i anuncia el 
vot  favorable  del  seu  grup.  Afig  que  recorda  quan  es  va  portar  a  aprovació  este 
reglament al  Ple,  i  afirma que sobre la marxa es van veient quines coses han de 
corregir-se, i esta entenen que és una proposta molt lògica. Com a curiositat diu que 
els agradaria saber quantes cerimònies es produïxen a l'any.

Per part del grup PSOE pren la paraula el Sr. Moreno Porcal i diu que l'única 
raó per la qual es pugen els dotze mesos actuals a huit anys és pel concepte que té 
UNICEF sobre el límit de primera infància, i este equip de govern està mà a mà amb 
l’esmentada organització.

Finalitza la seua intervenció agraint el suport dels grups i diu al Sr. Bronchud 
que no pot en este moment donar-li la dada que ha sol·licitat. 

No es produïxen més intervencions.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres 
assistents, adopta l'acord següent:

El reglament de cerimònies civils aprovat per l'Ajuntament de Mislata en sessió 
de data 25 d'abril del 2013 disposa en el seu art el següent. 4. Acollida ciutadana:

Requisits:  L'acollida  ciutadana es donarà a xiquets o xiquetes  que estiguen 
empadronats a Mislata, o el pare dels quals, mare, o ambdós, estiguen empadronats a 
Mislata, en els seus primers dotze mesos de vida. "
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El  límit  d'edat  establit  en  eixe  precepte  impedix  que  alguns  pares  i  mares 
puguen  sol·licitar  la  celebració  de  l'acollida  ciutadana  dels  seus  fills  per  haver 
sobrepassat els dotze mesos de vida, quan la realitat és que eixa cerimònia continua 
tenint sentit encara que els xiquets i xiquetes hagen superat el seu primer any de vida.

Tenint en compte que l'edat de huit anys, considerada per UNICEF, límit de la 
primera infància, s'ajusta més al sentit de l'acollida ciutadana i als interessos de la 
ciutadania.

Vist l'informe de Secretaria, de data del 5 de juliol del 2016, que literalment diu:

“En relació amb l'aprovació inicial de la modificació del reglament municipal de 
cerimònies civils s'informa el següent:

L'art. 25 de la Llei 7/1985,  reguladora de les  bases del  règim  local, reconeix 
explícitament al municipi competència per a promoure qualsevol classe d'activitats i 
prestar  tots  els servicis  públics  que contribuïsquen  a  satisfer  les  necessitats  i 
aspiracions de la comunitat veïnal.

Per a l'exercici de les seues competències l'art. 4 de l'esmentada Llei reconeix 
al municipi la potestat reglamentària i d'autoorganització.

Segons el parer de qui informa, la modificació del  reglament que es proposa 
s'ajusta a la normativa aplicable.

L'aprovació  i  modificació  de  les  ordenances  i  reglaments  està  subjecta  al 
procediment establit en l'art.. 49 de la Llei 7/1985, reguladora de les bases del règim 
local.

D'acord  amb  este  precepte  és  necessària  l'adopció  pel  Ple  d'un  acord 
d'aprovació inicial i l'exposició pública de l'expedient per un període de trenta dies, per 
a la presentació  de reclamacions i  suggeriments,  publicant-se a  este efecte en el 
butlletí oficial de la província.

En  cas  de  no  presentar-se  cap  reclamació,  s'entendrà  definitiu  l'acord  fins 
llavors provisional, sense que siga necessari adoptar nou acord.

De conformitat  amb el que establix l'art.  47 de la Llei  7/1985, de  bases del 
règim local, l'acord plenari d'aprovació de l'Ordenança requerix el vot favorable de la 
majoria simple dels membres del Ple presents.

Consegüentment, correspon al Ple, per la majoria indicada, aprovar inicialment 
la modificació del reglament citat”

AJUNTAMENT DE MISLATA

Pl. de la Constitució, 8

46920 MISLATA (VALÈNCIA)

WWW.mislata.es



SECRETARIA

S'acorda:

1. Aprovar inicialment la modificació del reglament de cerimònies civils, en 
l'article  4,  apartat  dels requisits,  que  queda  redactat  de  la  manera 
següent: "Requisits: L'acollida ciutadana es donarà a xiquets o xiquetes 
empadronats a Mislata, o el pare dels quals, mare, o ambdós, estiguen 
empadronats a Mislata, en els seus primers huit anys de vida. "

2. Sotmetre l'expedient a informació pública per un període de trenta dies, 
a  través de  la publicació  en  el  BOP,  per  a  la  presentació  de 
reclamacions  i  suggeriments,  entenent-se  aprovat  definitivament  el 
reglament en cas de no presentar-se’n cap.

6. APROVACIÓ DEL PLA  ECONÒMIC-FINANCER 2016-2017

Es dóna compte de la proposta d'aprovació del pla econòmicofinancer 2016-
2017. No havent-se dictaminat l'assumpte per la comissió informativa, se sotmet a 
votació la ratificació de la seua inclusió en l'Orde del Dia, que s'aprova per unanimitat 
dels membres assistents.

Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui i 
diu que no farà ús de la paraula en este primer torn.

Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu que, una vegada més, han colat un punt com si no passara res, quan és més 
important del que puga paréixer. Així, afig, no hi ha dictamen i, d'altra banda, arriba 
perquè ho han exigit des de Conselleria, ja que han fet un requeriment perquè este 
Ajuntament ho passe ràpidament per Ple, per la qual cosa s'ha comés una irregularitat 
i  no s'assumix la responsabilitat d'això.  Afig que hi ha uns informes d'intervenció, i 
també de Conselleria, en què diu que hi ha una sèrie d'incompliments que no s'havien 
d'haver produït. Afirma que estan interessats a saber què els van a contar, perquè la 
informació que suposa un expedient de 65 pàgines l'han rebut només amb 24 hores 
d'antelació per a estudiar-la, la qual cosa considera un temps molt reduït, encara més 
tenint en compte tota la informació dels onze punts que consta este Ple. Afig que 
sempre els sorprenen amb qüestions noves, sobretot relatives a temes econòmics i, a 
pesar que este equip de govern presumix d'una bona gestió en este sentit, sempre hi 
ha un tercer, ja siga intervenció o Conselleria que els diu que hi ha coses que no estan 
fent bé.

Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud i diu que el 
que  vol  el  seu  grup  és  donar  l'enhorabona  al  departament  d'intervenció,  perquè 
entenen que no és fàcil treballar a contrarellotge, encara que també vol deixar clar que 
els temps són importants, i el Partit Socialista no els complix. 
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Prosseguix dient que, quan se’ls va convocar a este Ple, el punt sis de l'orde del 
dia era este pla econòmic-financer, però no ho tenien en el material de què podien 
disposar per a preparar-ho, i açò és una cosa que ve obligada per llei.

Manifesta que, enfront de la política de trinxeres que practica l'equip de govern, 
el  grup  Popular  vol  donar  mostres  de  responsabilitat,  per  la  qual  cosa,  tenint  en 
compte la necessitat i  els condicionants, votaran a favor d'este pla econòmic, i  ho 
faran perquè cal aprovar-lo, atés que incompliren la regla de gasto en el 2015. Afig 
que  la  variació  no  reclamarà  cap  mesura  concreta,  com assenyalen  els  informes 
d'intervenció.

Prosseguix dient que el vot favorable no suposa un xec en blanc, ja que no 
estan a favor de les pujades impositives, que no es relaxe la pressió fiscal sobre els 
veïns,  que  no  es  potencie  d'una  manera  valenta  les  ajudes  als  empresaris, 
comerciants  i  emprenedors  d'este  municipi,  i  que no  s'atenguen les  prioritats  i  es 
continue  malgastant  en  capritxos,  es  pague  malament  i  tard,  i  es  prolongue  una 
situació d'inestabilitat.

Afirma que se senten enganyats com a ciutadans i com a grup de l'oposició, ja 
que els acords d'este Ple es queden en els calaixos i, en data de hui, seguixen sense 
Consell Econòmic i Social en marxa, a pesar de ser aprovat per unanimitat dels grups 
polítics en el Ple celebrat el 26 de gener del 2012, per la qual cosa han passat 1708 
dies des que este Ple aprovà un Consell per a supervisar les labors municipals. Pel 
que  fa al  terreny econòmic i  financer  i,  a  hores d'ara,  continuen esperant  que  es 
constituïsca. Afig que el dit  Consell,  conegut com el CESMI, valdria per a fer llum 
sobre la gestió d'este govern, que és cada dia més fosca, i aportar transparència a un 
govern que fa i desfà sense tindre en compte a l'oposició.

Assenyala que una cosa és ser optimista, i una altra diferent, basar la gestió en 
xifres irreals, i afirma que l'equip de govern porta arrossegant este mal des de fa anys, 
a què ara se suma el desgast i la desgana d'un govern que reconeix que no ho ha 
tingut fàcil, però tampoc més difícil que qualsevol ajuntament d'este país.

Explica que van portar un primer pla econòmic-financer en 2012, espentats per 
la intervenció municipal, i un pla d'ajust obligats pel Reial Decret 4/2012, per la qual 
cosa no poden dir que estos plans es deguen a voluntat pròpia per a millorar la gestió, 
ni que siguen el full de ruta del seu desgovern. Afig que no han canviat els titulars, que 
vénen  una  imatge  millor,  però  la  realitat  diu  que  en  este  poble  es  paguen  més 
impostos que mai, i s'invertix molt menys.

Prosseguix dient que han rebaixat el deute, però ha sigut obligats per les lleis 
del  Govern  d'Espanya  i,  així,  obvien  les  mesures  que  estan  sanejant  les  arques 
públiques i que són la causa de la rebaixa del deute en este municipi. Tot això, diu, 
esguitat de gastos superflus destinats només a exalçar la imatge del Sr. Fernández 
Bielsa i poc més.
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Critica que no compten amb informació, que els costa saber què es fa en este 
Ajuntament,  i  açò  es complica  amb contractacions  i  transvasaments de servicis  a 
l'empresa pública NEMASA i la negativa a donar dades sobre com va la realitat del 
municipi.  Com  a  exemple,  diu,  en  este  Ple  es  va  assegurar  que  Mislata 
municipalitzaria el servici d'arreplega de fem, però han mentit perquè a l’esmentada 
empresa se li ha traspassat el servici perquè la seua empresa pública li concedira un 
contracte  a  una  empresa privada,  VALORA,  i  de  pas,  aconseguir  que  no  hi  haja 
control en les operacions o que no hi haja cap municipalització. El que hi ha, diu, és un 
contracte milionari amb una empresa privada, la que han triat, sense control tècnic 
d'este Ajuntament i sense coneixement de l'oposició.

Continua dient  que l'oposició  està  per  a  revisar  l'actuació  del  seu govern,  i 
també per a cooperar i consensuar pel bé de Mislata, però l'equip de govern ni entén 
el que s’ha dit primer ni respecta la segona cosa, perquè són un govern atrinxerat 
majoritàriament de catorze regidors i no escolten res. Per això, diu, porten este punt al 
Ple, convocant-lo sense tindre la documentació preparada i  deixant  a l'oposició 24 
hores  per  a  estudiar-lo,  en  el  millor  dels  casos.  Afig  que  s'han  instal·lat  en  la 
prepotència de la majoria absoluta i es boten els  procediments que marca la Llei, i 
pareix que ho fan a consciència aplicant, la falta de transparència absoluta encara que 
traslladen  al  carrer  una  imatge  pròxima  i  idíl·lica  que  no  té  res  a  veure  amb 
l'arrogància que practiquen en este Ajuntament.

Explica que el total de l'incompliment de la regla de gasto i  motiu d'este Pla 
ascendix a 221.668,10€, i diu que entén que la motivació pot ser conjuntural, però que 
no  es  compte  amb  la  informació,  que  es  treballe  sense  transparència  i  que 
incomplisquen  la  Llei  a  l'hora  de  convocar  els  plens  és  una  cosa  que  no  poden 
entendre ni compartir.

Prosseguix dient que en 2015 no es complí la regla de gasto i ara toca revertir 
la  situació,  per  això,  perquè  tenen  responsabilitat  política,  votaran  favorablement, 
encara  que  les  seues  formes  es  podrien  millorar.  Afig  que  volen  que  deixen 
d'enganyar-los, d'ocultar informació i de vendre fum, i espera que siguen capaços de 
revertir la situació política actual i, sobretot, que comencen a respectar i informar amb 
temps i forma als grups de l'oposició.

Finalitza  repetint  la  seua  enhorabona  al  departament  d'Intervenció  i  als 
funcionaris  que  han  participat  en  este  treball,  que  votaran  favorablement  per 
responsabilitat política.

Pren la paraula la portaveu del grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i agraïx les 
felicitacions rebudes per la seua maternitat.

Entrant en el punt, diu que este equip de govern ha hagut d'especialitzar-se 
prou en plans econòmics-financers, en plans d'ajust i de sanejament. Explica que l'any 
2012 van aprovar el primer però, encara que no els agrade, cal remuntar-se un poc 
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més arrere, perquè l'any 2007, i posteriorment l'any 2009, el grup Popular aprovà un 
Pla Econòmic-Financer que es va incomplir en menys d'una setmana. Posteriorment, 
prosseguix, van intentar corregir-lo i aquell pla tenia ajusts que eren molt radicals.

Prosseguix dient que, des del  departament d'intervenció, en què estava una 
interventora  accidental,  es  va  informar  que  era  necessari  aprovar  un  pla  de 
sanejament,  perquè l'Ajuntament estava en una situació de ruïna tècnica. Afig que 
intervenció els digué que si no volien aplicar les mesures no ho feren, però que ho 
firmaren per escrit, i així ho van fer, i haurien de recordar-ho perquè foren moments 
molt difícils.

Assenyala  que  el  grup  Socialista  entrà  a  governar  l'any  2011  i,  per 
responsabilitat van assumir la motxilla que els va arribar, encara que fóra lamentable i 
no hi haguera res en els comptes.

L'any 2012, continua, aprovaren un pla econòmic-financer que incloïa mesures, 
perquè era necessari reduir el gasto en deu milions d'euros en el primer pressupost 
que aprovaren, passant de 36 milions a 26, i este govern ho va fer, i encara que se'ls 
criticara, s'ha vist el resultat.

Continua dient que en els passats plens, just abans de l'estiu, ja es va debatre 
la situació econòmica de l'Ajuntament, i es desprenia en el seu moment, i ara també, 
que és estable i sostenible.

Recorda que en l'exercici de 2012 arriba una notificació, s'aprova un decret i es 
publica  en  el  butlletí  que  cal  congelar  la  paga  extraordinària  dels  treballadors. 
Posteriorment,  diu,  en  l'exercici  2015,  un  poc  abans  de  les  eleccions,  el  mateix 
Ministeri diu que cal pagar la paga extra als treballadors, perquè és seua i li l'havien 
llevat,  i calia fer-ho en el 2015 en un 25%, i la resta en el 2016. No obstant això, 
assenyala, este alcalde va establir prioritats, i al final de l'exercici 2015 es veren les 
possibilitats de pagar més, es demanà autorització i, en compte de pagar el 25%, es 
va decidir pagar el 42%. Per este fet, que és haver volgut pagar als treballadors, és 
pel que s'incomplix eixe paràmetre de la regla de gasto.

Prosseguix dient que vol fer un resum dels paràmetres i magnituds de què es 
parla  en  este  pla  econòmic-financer:  es  complixen  els  principis  d'estabilitat 
pressupostària  i  sostenibilitat  financera,  perquè  es  complixen  els  dos  paràmetres 
d'estalvi net, que és positiu i de període mitjà de pagament als proveïdors. També, diu, 
el nivell d'endeutament, que és inferior al 110, i mentres que en el 2011 es va entrar 
amb un 127%,  en l'exercici  2016 es va a  finalitzar  amb un 74,32%, i  l'any 2017, 
segons els càlculs establits, s'acabarà amb un 64,92%. Afig que, quant al pagament 
de proveïdors, que tant es critica, en el quart trimestre de 2015 era de 29,85 dies. Per 
tot això, afirma, estan orgullosos de la situació econòmica, perquè s'estan complint els 
objectius que es marcaren amb molt d’esforç i sacrifici.
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Explica que l'últim paràmetre que falta per mencionar és el de la regla del gasto, 
que, repetix, s'incomplix per haver pagat la paga extra que era dels treballadors. De 
fet,  diu,  en  l'informe  es  pot  llegir  que,  si  no  s'haguera  pagat,  la  regla  del  gasto 
s'haguera complit en 2015 i no s'hauria d'estar debatent este pla econòmic-financer, 
que és un mer tràmit,  perquè no ha d'aplicar-se cap mesura, atés que els càlculs 
realitzats per als exercicis 2016 i 2017 són tots positius, i l'incompliment en el 2015 és 
conjuntural i no afecta els pilars bàsics del pressupost ni de la gestió econòmica.

D'altra  banda,  diu,  no és cert  que hagen de llegir-se seixanta-cinc pàgines, 
perquè l'annex que els han passat és només d’imatges de la pàgina en el Ministeri on 
es poden veure totes les dades numèriques que tenen en l'informe, és a dir, els vint-i-
tres folis del document en què es desenrotlla el pla econòmic-financer era el que calia 
llegir, i allí està tota la informació. 

En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui, explica que la regla de 
gasto, que s'ha incomplit en l'exercici 2015 per a fer front a un tant per cent d'una paga 
que es devia als funcionaris, és un instrument de disciplina pressupostària que tracta 
de garantir la sostenibilitat dels comptes públics, de manera que en un horitzó a mitjà 
termini  el  creixement  del  gasto  de  les  administracions  públiques,  inclosos  els 
ajuntaments, vinga limitat per la capacitat de finançament amb ingressos estables i 
sostinguts en el temps.

Prosseguix dient que, d'acord amb esta filosofia, l'aplicació d'esta regla impedix 
que  el  gasto  públic  cresca  anualment  per  damunt  de  la  taxa  de  referència  del 
creixement del PIB a mitjà termini de l'economia espanyola, sent possible superar-la 
únicament  en  el  cas  que  eixe  excés  es  compense  amb l'augment  d'ingressos  de 
caràcter permanent.

D'altra banda, diu, este és el punt estrela dels assumptes que vénen hui al Ple, i 
es  pot  estar  d'acord  més  o  menys  amb  els  arguments  exposats  pels  grups  de 
l'oposició i per l'equip de govern, però queda clar que cal presentar este pla econòmic-
financer, perquè ho exigix la Llei, abans del pròxim 5 d'octubre, i com la filosofia del 
seu grup és fer política municipal en positiu, votarà a favor de la proposta.

En la  seua segona intervenció,  el  Sr.  Gil  i  Marín  diu  que un tràmit  pot  ser 
renovar-se el permís de conduir, però si caduca i se circula per ací s'està cometent 
una infracció.

Assenyala que l'informe d'intervenció diu que “s'ha produït l'incompliment de la 
regla de gasto per un import de 212.668,10 euros, la qual cosa implica la necessària 
formulació d'un pla econòmic-financer en què s’integre l'any en curs i el següent el 
compliment de la regla de gasto, de conformitat amb el que disposen els articles 21 i 
23 de la Llei  d'Estabilitat  Pressupostària  i  Sostenibilitat  Financera”,  i  estos articles 
diuen que “en cas d'incompliment de l'objectiu d'estabilitat pressupostària, de l'objectiu 
de deute públic o de la regla de gasto, l'administració incumplidora formularà un pla 
econòmic  financer,  que  integre  en  l'any  en  curs  i  el  següent,  el  compliment  dels 
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objectius  de  la  regla  de  gasto”.  Quant  a  l'article  23,  diu  que  els  plans 
economicofinancers seran presentats davant del Ple en el termini màxim d'un mes des 
que es constate l'incompliment, en este cas, des de l'aprovació de la liquidació per 
resolució d'Alcaldia.

Prosseguix  dient  que l'article  28 de la  Llei  19/2013,  de 9  de desembre,  de 
Transparència, Accés a la Funció Pública i Bon Govern, establix que constituïx una 
infracció  molt  greu  en  matèria  de  gestió  pressupostària  la  no presentació  del  pla 
economicofinancer en el termini establit legalment. 

Manifesta que no són alarmistes, sinó que només reproduïxen el que diu la llei, 
i  afig  que,  si  informaren,  potser  hui  no  s'estaria  debatent  este  punt  i  s'haguera 
presentat  amb temps i  forma, atés que ja tenien la informació que açò s'anava a 
produir,  ja  que  en  l'informe d'intervenció  315/16,  del  7  d'abril  del  2016  ja  es feia 
constatar  que  “en  haver-se  aprovat  la  liquidació  del  pressupost  de  l'entitat  amb 
incompliment  de  la  regla  de  gasto,  haurà  d'aprovar-se  pel  Ple  un  pla 
economicofinancer que integre l'any en curs i en el següent el compliment de la regla 
de  gasto,  amb  el  contingut  i  en  la  forma  que  establixen  els  articles  19  i  21  de 
l'esmentat reglament, en el termini màxim de tres mesos”.

Finalitza repetint que açò no és un tràmit, sinó una cosa molt més seriosa.

En la seua segona intervenció, el Sr. López Bronchud, diu que la Sra. Martínez 
Mora ha afirmat que s'ha acabat l'exercici 2015 amb un pagament a proveïdors de 29 
dies, però en el primer trimestre de 2016 el termini està per damunt dels 60 dies.

Prosseguix dient que li ha cridat l'atenció que haja afirmat que el 30 de març de 
2012 se'ls va dir que s'havia de retallar el gasto en deu milions d'euros, quan en el seu 
programa electoral de 2011, en el seu tercer o quart punt, es proposava la reducció 
del gasto corrent en deu milions d'euros, per la qual cosa pareix que feren un exercici 
de vidència o ja tenien escrit el full de ruta de com vendre la situació econòmica d'este 
Ajuntament perquè, curiosament, ho plantejaven en el seu programa, després d’un 
informe que els obligava a això el 30 de març del 2012.

Diu que el Govern d'Espanya ha obligat a tots els ajuntaments a rebaixar el 
deute, i no sap fins a quin punt es pot vendre com a gestió positiva una cosa que 
obliga la llei.

Assenyala que ha llegit la nota de premsa de Compromís en què es diu que açò 
constituïx una infracció molt greu en matèria de gestió econòmica pressupostària per 
als càrrecs electes, perquè haurien d'haver presentat el pla economicofinancer en el 
termini d'un mes des de l'aprovació de la liquidació de 2015, i no ha sigut així, per la 
qual cosa li agradaria que la Sra. Martínez Mora ho aclarira.

Finalitza preguntant a l'equip socialista fins a quan creuen que es pot continuar 
vivint  de l'era “corredera”, perquè han passat cinc anys i  és el partit  Socialista qui 
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governa este  poble,  i  ells  són responsables de la seua pròpia gestió i  els que no 
donen informació a l'oposició, Finalment, diu, poden continuar mirant  cap a arrere, 
però no esperen trobar allí al grup Popular, perquè este poble necessita i es mereix 
que es governe mirant cap a avant. Afig que no es pot conduir un cotxe mirant només 
al retrovisor la qual cosa pareix l'interés de l'equip de govern, però la gent sap que en 
la  legislatura  passada  ja  eren  el  govern  d'este  municipi,  i  pareix  que  és  el  grup 
Socialista l'únic que no s'assabenta o no li interessa assabentar-se.

En  la  seua  segona  intervenció,  la  Sra.  Martínez  Mora  diu  que  en  les 
intervencions anteriors s'ha parlat d'arrogància i prepotència, però l'equip de govern 
sempre ha donat la cara i les explicacions als ciutadans. Afig que no eren endevins 
per  a  dir  que s'havia  de reduir  el  deute  en deu milions,  però sí  que coneixien el 
sobrecost dels aparcaments, i per això portaven reduir el gasto en el seu programa 
electoral,  però era un poc més difícil  perquè es tractava de reduir-lo mantenint els 
servicis, principalment els bàsics, i, quan es poguera, incrementar més servicis.

Diu al portaveu del grup Popular que ha afirmat que la llei obliga a reduir el 
deute, però en realitat al que obliga és a fer efectiu, els contractes de préstec firmats, 
per això, si este municipi, en comptes de tindre quaranta milions de deute, n’haguera 
tingut  vint-i-cinc,  hagueren  pogut  anar  un  poc  més solts  d'eixe  llast,  i  que  ha  de 
recordar  com  va  assumir  els  comptes  públics  d'este  Ajuntament,  perquè  les 
conseqüències les han anat patint amb molt sacrifici.

Quant a allò que s'ha mencionat sobre el servici d'arreplega de fem, diu que es 
va municipalitzar el servici i passà pel Ple, però l'empresa pública està per a assumir 
els  servicis  no  deficitaris.  En  resum,  diu  que  amb  la  gestió  del  nou  servici  per 
l'empresa pública s'estalvien a l'any 430.000€, i en relació amb el contracte que va fer 
el Partit Popular, s'estalvien 3.440.000€, per tant, es pot parlar d'eficiència i eficàcia.

Prosseguix dient que el que l'empresa pública no pot gestionar, perquè no és 
experta en això,  és necessari  externalitzar-ho,  però no poden afirmar que en este 
tema no han sigut transparents, ja que han participat els tècnics municipals, tant el cap 
de contractació com l'enginyer, en tot el procés, i en distintes comissions d'urbanisme 
ha explicat que es municipalitza el servici.

Repetix que es porta este pla economicofinancer perquè es va pagar la paga 
extra i, afig, independentment del que diguen, sí que complixen la llei. Pel que fa a allò 
que s'ha manifestat sobre els terminis, diu que es dóna un mes des de l'incompliment, 
aprovat  dos  mesos  després  de  la  seua  presentació,  i  l'inici  d'este  pla 
economicofinancer arriba a temps, ja que no cal prendre cap mesura, són tres mesos, 
i el que fa Conselleria fa és dir-los que donen de termini fins al 5 d'octubre perquè se'ls 
envie el pla economicofinancer. Afig que en el portal de transparència es penjaran tots 
els documents i la ciutadania podrà veure el que diuen els informes d'intervenció, i 
hauran de callar alguns que intenten causar alarma.
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Manifesta que el resum d'este pla economicofinancer és que no cal prendre cap 
mesura i és un mer tràmit administratiu, i diu que no pot explicar al portaveu del grup 
Popular què diu la nota de premsa de Compromís perquè no l'entén, i creu que no 
l'entén ni qui l'ha escrit.

Finalment,  afirma que,  tal  com consta  en el  pla,  s'ha passat  d'un deute  de 
quaranta milions d'euros a un deute de vint-i-tres milions, i que poden estar orgullosos 
de la situació econòmica actual, i podrien estar-ho més si no es tinguera tant de deute 
que,  a  poc  a  poc,  es  continuarà  reduint.  En  este  sentit,  afig  que  poden  llegir  el 
paràgraf en què es diu que la situació econòmica és sòlida i  sostenible perquè es 
complixen amb tots els paràmetres que els exigix el Ministeri i, concretament, el Sr. 
Montoro.

Conclòs el  debat,  el  Ple de l'Ajuntament per unanimitat  dels seus membres 
assistents adopta l'acord següent:

Vist l'informe d'intervenció n° 315/2016, del 7 d'abril, d'avaluació del compliment 
de l'objectiu  d'estabilitat  pressupostària i  de la regla  del  gasto  en la  liquidació  del 
pressupost general de l'exercici 2015 de l'Entitat Local, en el que es conclou que en 
haver-se aprovat la liquidació del pressupost de l'entitat amb l'incompliment de la regla 
de gasto haurà d'aprovar-se pel Ple un pla econòmic financer que permeta integrar en 
l’any en curs i el següent el compliment de la regla de gasto amb el contingut i en la 
forma que establixen els articles del 19 al 21 de l'esmentat reglament, en el termini 
màxim de tres mesos.

Considerant  que  l'article  21  de  la  Llei  Orgànica  2/2012,  del  27  d'abril, 
d'Estabilitat  Pressupostària  i  Sostenibilitat  Financera  establix  que  en  cas 
d'incompliment de l'objectiu d'estabilitat pressupostària, de l'objectiu de deute públic o 
de la regla de gasto, l'administració incomplidora formularà un pla econòmic financer 
que permeta integrar l'any en curs i el següent el compliment dels objectius o de la 
regla de gasto, amb el contingut i abast previstos en este article.
Vist que el pla economicofinancer del 2016-2017 de l'Ajuntament de Mislata no inclou 
cap mesura concreta a adoptar perquè l'incompliment de la regla del gasto es deu a 
una situació conjuntural, adjuntant-se com a annex, el pla economicofinancer 2016-
2017  obtingut  de  l'enllaç  de  captura  de  dades  per  als  plans  economicofinancers 
(PEFEL2)  habilitat  en  l'oficina virtual  de Coordinació  Autonòmica i  Local  i  que  es 
pretén aprovar.

Considerant que l'article 21.3 del Reial Decret 1463/2007, del 2 de novembre, 
pel  qual  s'aprova  el  reglament  de  desplegament  de  la  Llei  18/2001,  del  12  de 
desembre,  d'Estabilitat  Pressupostària,  en  la  seua  aplicació  a  les  entitats  locals, 
establix que les entitats locals que no estiguen incloses en l'àmbit de l'article 111 del 
text  refós de la  Llei  reguladora de les hisendes locals,  comunicaran a la Direcció 
General de Coordinació Financera amb les entitats locals o a l'òrgan competent de la 
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comunitat autònoma que exercisca la tutela financera, els plans economicofinancers 
que hagen aprovat.

Considerant que l'Orde F1AP/2082/2014, del 7 de novembre, modifica l'apartat 
2 de l'article 9 de l'Orde HAP/2105/2012, d'1 d'octubre i per mitjà d'esta modificació 
s'establix  que  la  corporació  local  remetrà  el  pla  econòmic  financer  al  Ministeri 
d'Hisenda i Administracions Públiques en el termini de 5 dies naturals des de la seua 
aprovació per part de la corporació local.

Considerant que l'article 26.1 del Reial Decret 1463/2007, del 2 de novembre, 
pel  qual  s'aprova  el  reglament  de  desplegament  de  la  Llei  18/2001,  del  12  de 
desembre,  d'Estabilitat  Pressupostària,  en  la  seua  aplicació  a  les  entitats  locals, 
establix  que  el  pla  economicofinancer  aprovat  pel  Ple  de  la  corporació  local  serà 
inserit, a efectes exclusivament informatius, en el butlletí oficial de la corporació, si es 
tinguera, i en el de la província. També a efectes exclusivament informatius, una còpia 
del pla economicofinancer haurà de trobar-se a disposició del públic des de la seua 
aprovació pel Ple de la corporació local fins a la finalització de la seua vigència.

Vistos els informes d'Intervenció 876/2016 i 890/2016

S'acorda:

Primer.  Aprovar el  pla economicofinancer  2016-2017  de  l'Ajuntament  de 
Mislata en els termes que consten en el  document annex i que es considera part 
integrant d'este acord.

Segon.  Remetre el  pla economicofinancer 2016-2017 d'este Ajuntament a la 
Direcció General de Pressupostos de la Conselleria d'Hisenda i Model Econòmic i al 
Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques als efectes corresponents.

Tercer. Exposar, a efectes informatius, el pla econòmic financer del 2016-2017 
per mitjà de la inserció de l'anunci en el butlletí oficial de la província.

7.  MOCIÓ  DEL  GRUP  PSOE  PER  A  RECLAMAR  MAJOR  INVERSI Ó 
ESTATAL EN PROGRAMES CULTURALS

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'interior i 
benestar social, favorable a l'aprovació de la moció del grup PSOE per a reclamar 
major inversió estatal en programes culturals.

Pren la paraula per part del grup Socialista la Sra. Julián Ruiz,  i  diu que la 
moció que es porta a Ple es pot resumir dient que este govern socialista ha fet durant 
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els últims anys un esforç molt gran per a defendre la cultura, fins i tot en els seus 
moments més difícils.

Explica que la cultura ha de ser entesa en una doble dimensió: com a recurs i 
com a dret. Diu que ha de tindre el suport i la protecció dels poders públics perquè la 
ciutadania tinga garantit el seu accés, els creadors puguen impulsar els seus treballs 
amb garanties i dignitat professional, i el patrimoni comú i històric  cultural i artístic 
tinga el suport i la protecció necessària per a ser preservat.

Prosseguix  dient  que  la  ciutat  de  Mislata,  igual  que  la  resta,  necessita  un 
govern autonòmic i un Ministeri de Cultura que aposten per la inversió en recursos 
culturals  i  que  recolzen  a  les  seues  companyies,  a  les  bandes  de  música,  als 
productors cinematogràfics i  artistes plàstics i,  especialment, que col·laboren per a 
poder finançar la iniciativa dels municipis de la Comunitat Valenciana, portant avant 
projectes que acosten la cultura als que menys oportunitats tenen de viure-la.

A continuació, dóna lectura a la proposta d'acords proposats per la moció.

Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 
diu que tots són coneixedors que Mislata és un municipi valencià que es caracteritza, 
entre altres aspectes positius, per la seua reeixida i variada programació cultural, que 
la fan un referent en esta matèria a nivell de la Comunitat Valenciana.

Per això, diu, el grup de Ciudadanos saluda la moció que presenta l'equip de 
govern, ja que està completament d'acord tant amb el que proposa com amb la seua 
exposició de motius, per la qual cosa anuncia el vot favorable del seu grup.

Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil Marín, i diu 
que el seu grup sempre ha estat al costat de la cultura, i un clar exemple d'això és el 
Pla Estratègic Cultural Valencià que partix de la Conselleria que dirigix el Sr. Marzà, 
que  pretén  la  transformació  total  de  l'ecosistema  cultural  valencià,  eliminant  el 
clientelisme  anterior  que  tantes  portades  i  titulars  de  premsa  ha  donat,  i  no 
precisament  per  a  l'orgull  dels  valencians  i  valencianes.  Afig  que  este  Pla  vol 
consolidar el sector cultural amb l'augment de les empreses culturals i el consegüent 
augment  d'ocupació;  augmentar  la  producció  audiovisual  valenciana,  que  amb  el 
tancament de Canal 9 es va veure dràsticament reduïda; i incrementar el nombre de 
concerts, també de música en valencià, tan marginada a Mislata.

Prosseguix dient que la cultura cal creure-se-la, i no voler-la només per a una 
foto, perquè anar a determinades actuacions, com el concert de Santa Cecília, només 
per a donar un discurs, però després fer quasi clandestí l'acte a Estellés, els fa dubtar 
sobre l'aposta per la cultura que fa en alguns sentits l'actual govern de Mislata.

Fa poc més d'un any, diu, Compromís, amb l'ajuda dels companys i companyes 
de Podem i pràcticament sense recursos, baixaren al carrer la “Festa Estellés” i van 
ser molts els veïns i veïnes que decidiren participar-hi. Per això, pregunta per què no 
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es fa així,  per què es fa un homenatge a un dels majors exponents de la cultura 
valenciana de manera quasi clandestina.

Afirma que compartixen bona part de l'exposició de motius de la moció, perquè 
no poden estar a favor de la pujada de l'IVA cultural que el Partit Popular va imposar, 
ni amb la Llei de Propietat Intel·lectual ni, molt menys, amb les retallades en inversió 
en cultura i educació del govern de Mariano Rajoy. Per tant, continua, resulta evident 
que estan a favor de totes aquelles actuacions i mesures que vagen encaminades a 
enriquir el panorama cultural, i per això recolzen la Biennal, el MAC i el gran referent 
que  és  el  Vila  de  Mislata,  així  com  altres  mesures  que  s'impulsen  des  d'altres 
administracions,  com ocorre  amb  el  pla  “Fes  Cultura”,  que  partix  del  Govern  del 
Botànic. Conclou anunciant el seu vot favorable a esta moció.

Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud, i afirma que 
estan a favor de la moció perquè estan a favor de la cultura, però cal mantindre la 
lògica, i li divertix que el grup que governa presente mocions, perquè considera que no 
hauria de perdre el temps a fer-ho, i  el que han de fer és gestionar, ja que estan 
governant. Les mocions, diu, les presenten els que no tenen l'opció de governar, i 
l'equip de govern el que ha de fer és despenjar telèfons, demanar visites a despatxos, 
demanar  diners  per  a  Mislata,  cridar  directors  generals,  secretaris  autonòmics,  a 
representants dels ministeris i de la Unió Europea, etc. 

Prosseguix  dient  que  sempre ha defés la  reducció  de l'IVA del  21  al  10%, 
perquè entén que la cultura no ha de gravar-se d'esta manera, però considera que no 
s'han de fer discursos vells i fàcils, perquè quan la indústria de cine a Espanya està 
pagant l'IVA al 21% és en l'època en què més beneficis està aconseguint a final d'any, 
bé perquè es fan millors pel·lícules, bé perquè arriben a més públic, dada que no dóna 
ell sinó l'Acadèmia de Cine.

Diu al portaveu de Compromís que, com sap, i sap tot el poble, ell és del Partit 
Popular, i com a regidor de joventut va portar a Mislata a Polard, a Ítaca, a l'Habitación 
Roja, a Doctor Zhivago o a Una Sonrisa Terrible, grups valencians, i des del govern 
actual se li ha assenyalat perquè feien el MIME a Mislata, i es parlava d'uns costos 
que fa cinc anys es podien pagar, encara que hui evidentment no. Afig que el que sí 
que pot fer este municipi és recolzar als grups locals, cosa que no es fa, en activitats 
com “La Canaleta Peta”, que feia que tots els jóvens d'este municipi que volgueren 
pujar a un escenari pogueren fer-ho anualment, i això és apostar per la cultura, quan 
hi ha jóvens que s'estan reivindicant en tots els gèneres culturals en el carrer, a ells és 
a qui cal recolzar.

Afirma que el MAC, segons es diu en les comissions de cultura, està sufragat 
pel Ministeri, i en la moció s'està demanant al Ministeri que faça el que ja fa. Quant a 
la Biennal d'Art Contemporani, dóna l'enhorabona per la reedició d’esta, però en allò 
que assenyala la moció del Partit Socialista estan els Premis de Literatura Breu, els 
Programes  Intergeneracionals,  el  Festival  d'Art  Urbà  i  Grafitti,  la  programació 
expositiva del Centre Cultural, programes culturals entorn de la història del poble, com 
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Descobrir  Mislata,  el  Cine  d'Estiu,  el  suport  als  músics  locals,  el  sosteniment  de 
l'escola municipal de teatre, els tallers de La Fàbrica, l'Escola d'Adults, les campanyes 
d'animació  lectora,  l'obertura  continuada de sales d'estudi,  quan en realitat  només 
s'obrin en uns períodes les aules d'estudi, la que hi ha en la biblioteca, la que hi ha en 
La Fàbrica i la que hi ha en el barri del Quint, i açò no significa que estiguem en una 
“primavera cultural”  i  cada dos setmanes s'òbriga una aula d'estudi,  sinó que són 
estes  i  amb  horaris,  a  més,  diu,  complint  el  programa  electoral  amb  què  es  va 
presentar el Sr. Bielsa a les eleccions.

Assenyala que, de totes les activitats que acaba de relatar, el huitanta per cent 
ja es feien amb el govern anterior, o inclús abans que estiguera el seu partit polític en 
l'Ajuntament, perquè Mislata sempre ha tingut uns programes culturals, molts d'ells 
que no s'han perdut en l’actualitat, i altres que sí que ho han fet, com el MIME, que 
s'ha perdut perquè a hores d'ara no es poden fer les inversions que es feien fa huit 
anys en el municipi. Altres, diu, com el Premi de Literatura Breu, es van deixar de fer 
perquè ell,  com a regidor  de joventut,  tenia un acord amb les empreses editorials 
perquè tinguera cost  zero,  i  quan no es pogué fer front a eixos gastos,  abans de 
retallar en altres qüestions, com la UPCA, d'atenció a la drogodependència, que el 
grup  Socialista  ha  retallat  durant  més de  dos  anys,  van  llevar  els  premis  perquè 
entenien que hi havia altres prioritats, i,  per això, diu no s'ha clavat amb els parcs 
infantils, ni se li ocorreria, però li sorprén que en esta època es gasten 120.000€ en 
tres, i igualment li sorprén que quan en juny o en agost es demanen crèdits per a 
pagar les factures de 2014 o 2015 es gasten el que enguany s'han gastat en festes 
populars.

Per això, diu, és molt important l'aposta per la cultura i, sobretot, cal continuar 
recolzant a les associacions que en este municipi fan cultura i a les que, no obstant 
això, se'ls ha retallat les subvencions, i  a algunes se'ls plantegen molts problemes 
perquè puguen tirar avant els seus projectes, projectes que més que diners requerixen 
suport, com que els deixen les cadires, o els facen la neteja des de l'empresa pública. 
Això, diu, també és fer cultura i recolzar les tradicions d'este poble.

Afirma que recolzen tots els punts de la moció presentada pel grup Socialista i, 
afig, sap que si l'haguera presentat el grup Popular hagueren introduït una esmena en 
el sentit de “sempre que la situació econòmica ho faça possible”.

En la seua intervenció, la Sra. Julián Ruiz diu que, al presentar la moció, el grup 
PSOE no pretenia tirar-se flors. Afirma que hui Mislata és un referent cultural, i este 
govern ha mantingut  projectes culturals  molt  difícils  de mantindre devent  quaranta 
milions d'euros.

Explica que és important que se sàpia que la decisió de prioritzar la cultura en 
este municipi els caracteritza com a equip i definix fermament el seu projecte, perquè 
la cultura és la base i el fonament del que s'és, i és una aportació moral i intel·lectual.
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Assenyala que molts no donen els mateixos passos i decidixen augmentar l'IVA 
fins a arribar a xifres escandaloses. En estos moments, continua, Espanya patix un 
dels tipus més alts de la Unió Europea en matèria cultural, només nou països apliquen 
el tipus general als productes culturals, entre ells, Espanya, perquè el 21% la convertix 
en el tercer país que aplica un tipus major. A més, diu, la majoria dels països de la 
Unió Europea apliquen tipus reduïts, fins a arribar al 3%, que és el que es paga a 
Luxemburg actualment.  Afig  que eixe  21% és  quasi  el  doble  del  percentatge  que 
s'aplica en la Unió Europea.

Continua dient que una de les denúncies  de la cultura a Espanya quan es va 
pujar  l'IVA  en  tretze  punts  percentuals,  del  8  al  21%,  és  que  és  una  mesura 
discriminatòria,  per  la  qual  cosa  atenta  al  principi  d'igualtat,  per  això,  diferents 
associacions han mostrat la intenció de denunciar-ho davant de la Unió Europea.

Davant d'esta situació, diu, el que es pretenia amb esta moció era continuar 
reafirmant el seu convenciment que ha de reduir-se eixe percentatge de l'IVA fins al 
10%. També demanen que es potencie la inversió a nivell local, perquè ho consideren 
crucial per a poder desenrotllar polítiques a nivell municipal, com les que s'estan duent 
a terme, i demanen també el suport a plans autonòmics com el que es desenrotllarà 
en estos pròxims quatre anys, perquè entenen que és important.

Prosseguix dient  que,  sobretot,  és necessària  una promoció cultural  des de 
l'escola, perquè actualment Espanya és un dels països que menys hores dediquen, i 
amb l'aplicació de la LOMCE s'ha reduït per complet el nombre d'hores, quan l'escola 
ha de ser origen i mitjà per al contacte i posterior creixement en la cultura, i la cultura 
és el punt de partida d'una societat més democràtica i més justa. Per això, conclou, 
des del PSOE, continuaran sol·licitant el suport de l'administració.

En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín, diu que encara que la Sra. 
Julián haja afirmat que no pretenen tirar-se flors amb esta moció, la veritat és que 
l'exposició de motius pareix un informe de gestió, i no vol dir amb això que algunes de 
les coses plantejades en la mateixa no se cenyisquen a la realitat, però quan es fa un 
informe de gestió haurien d'incloure aquells aspectes que estan per a millorar. Afig 
que Mislata té moltes possibilitats per a això, i considera que cal apostar més per la 
llengua autòctona, per la música en valencià i també obrir els espais al carrer per a 
potenciar la participació dels veïns i veïnes de Mislata.

Repetix que el seu vot serà favorable.

Pren la paraula el Sr. López Bronchud i diu quant al deute que la portaveu del 
grup del PSOE ha dit que calia retallar deu milions a causa dels aparcaments, segons 
han llegit dissabte passat eren sis milions i, al final, es perd amb els comptes d'este 
municipi.  Afig  que  el  manteniment  d'estes  qüestions  ha  anat  acompanyat  de  la 
retallada d'altres, com els concerts per a jóvens del municipi, la campanya de “Mislata 
en obert” que es feia en els centres juvenils, les ajudes al Consell de la Joventut i a les 
associacions culturals,  la  fira associativa  del  municipi  i,  diu,  no li  pareix  malament 
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perquè mantenen el seu full de ruta i la seua gestió, i són els que decidixen com volen 
gestionar la vida cultural del municipi, però d'ací a dir que Mislata és un referent en 
cultura  li  pareix  conformar-se amb molt  poc,  perquè comptar  amb la  Biennal  o la 
Mostra de Teatre no canvia substancialment la vida per als veïns en l'àmbit cultural, i 
per això només cal parlar amb algun d'ells que enyoren temps en què Mislata tenia, 
per exemple, dos cines. Queda molta faena per fer, diu, i considera que qui no ho 
valore així s'equivoca.

Prosseguix dient que l'IVA l’ha pujat el Govern perquè es troba en una situació 
econòmica, i el govern de Mislata retalla ajudes i subvencions perquè es troben en 
una altra.  Afirma que no es pot  comparar  Espanya  amb Luxemburg i,  afig,  el  Sr. 
Rajoy, en contra del que ell haguera decidit, va pujar l'IVA a la cultura al 21%, i ell 
continua demanant des de llavors que es rebaixe al 10%, i assegura que quan hi haja 
un govern estable en este país, si el Sr. Rajoy és president, ho seguirà demanant, i si 
governa Pedro Sánchez, serà més fàcil d'aconseguir perquè és el que està demanant 
el Partit Socialista.

Finalitza dient que la cultura i l'educació cal treballar-la en l'escola i potenciar-la 
des dels ajuntaments però, sobretot, cal alimentar-la des de les famílies.

Finalment, diu, la gran errada del Partit Popular ha sigut deixar que el Partit 
Socialista s'arrogara el patrimoni de la cultura, perquè la cultura és de tots, encara que 
alguns han agafat la pancarta i altres, lamentablement, ho han permés.

En la seua segona intervenció, la Sra. Julián Ruiz diu que comparar Espanya 
amb altres països europeus que tenen una situació diferent és ser molt optimista, però 
comparar la situació en què estava l'Ajuntament de Mislata quan governava el Partit 
Popular amb l'actualitat i dir que el problema que es té ara es deu només a agents 
externs és una cosa que no és certa. 

Prosseguix dient que el Sr. López Bronchud ha afirmat que fa anys es podien 
permetre pagar pel  MIMED noranta mil  euros,  sobretot,  afig,  si  el  deixen pagar al 
govern actual.

Afirma que  es  reestructura  el  programa perquè és  de qui  governa,  i  en tot 
moment s'intenta fer el millor que es pot. En este sentit, diu, també s'han reestructurat 
xifres en relació a les fires medievals de quaranta mil euros, perquè considera que és 
surrealista  que una població que té  un deute  abismal  gaste  eixa xifra  en una fira 
medieval.

Diu al portaveu de Compromís que li estranya que afirme que este govern no 
promociona la llengua, quan s'ha creat una regidoria de promoció del valencià, porten 
grups valencians i orquestres que toquen en festes populars, com quan vingué Zarpa, 
que és un grup del mateix poble i Seguridad Social fa quatre anys.
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Manifesta  que  ella  sí  que  està  convençuda  que  Mislata  és  un  referent  en 
activitats culturals, i grans ciutats estan pensant a copiar-los idees  que actualment es 
posen en marxa ací.

Continua dient que el que és difícil és empoderar la cultura, que és portar-la a 
peu de carrer i als edificis municipals a què té accés tota la població, com l'homenatge 
que es va fer a Vicent Andrés Estellés fa un mes i que va tindre lloc dins del mes de la 
promoció del valencià. Afig que s'ha mantingut el concurs de teatre per a companyies 
no professionalitzades en llengua valenciana, el Vila de Mislata, que alguns companys 
de la bancada de davant van proposar reduir, o fer-ho cada dos anys per a reduir el 
cost, quan és un referent, no sols de la Comunitat Valenciana sinó de tot el territori 
espanyol.

Prosseguix dient que també el MAC és un exponent de la cultura valenciana i 
suposa  una  data  esperada  per  moltes  persones  no  sols  a  Mislata,  sinó  de  la 
Comunitat Valenciana, i  també a nivell  nacional,  com manifestà la persona que va 
presentar l'últim festival.

Explica que el govern municipal socialista va confeccionar la proposta electoral 
en 2015 de recuperar en este mandat la Biennal d'Art Contemporani, i poden dir amb 
orgull que es va a fer realitat i, de nou, serà en el carrer, perquè el que volen és que la 
cultura  puga  ser  disfrutada  per  tot  el  món  sense  que  existisca  cap  diferència 
sociocultural o econòmica. A més, afig, vindrà de la mà de Miquel Navarro, que és fill 
predilecte de la nostra ciutat, i Mislata generarà novament un referent per a artistes 
emergents i públic de totes les edats.

Afirma que el govern municipal de Mislata, ha demostrat entendre que la cultura 
és un pilar fonamental per al desenrotllament, i que la seua difusió i  protecció han de 
ser enteses com un servici públic d'accés universal i gratuït, i sota esta premissa es 
continuarà treballant.

Reitera que el nombre d'hores dedicades a l'art era en les escoles un dels més 
baixos d'Europa, i  que no sols s'han propiciat fortes retallades en inversió cultural, 
llastant centenars de projectes en tota la nostra geografia sinó que, a més, s'ha fet des 
del nucli, des de l'essència de la ciutadania, que és l'educació. 

S'ha fet molt de mal a molts dels professionals que treballen en el gremi, per 
exemple, l'IVA es reduïx a les comissions falleres, però no als artistes fallers que fan el 
monument, la qual cosa acaba repercutint de manera inevitable en les comissions.

A continuació dóna lectura a una notícia apareguda fa dos mesos en què es diu 
que “La LOMCE permet acabar batxillerat d'art sense cursar ni una hora de dibuix”, 
però, a més, com va dir l'ideòleg de la LOMCE, José Ignacio Wert, hi ha assignatures 
com l'art que distrauen, i són assignatures a les quals cal restar importància, i deixen 
en mans de les comunitats fer estos continguts obligatoris o no en els estudis. Afig 
que la LOMCE ha relegat l'eix vertebral de la via artística a l'optativitat, la qual cosa és 
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un símptoma que fa palés que  el que es vol és apartar al màxim la cultura, perquè 
quan una persona és culta pensa, i això acaba sent un poc perillós.

Manifesta  que  el  projecte  d'este  equip  de govern  en matèria  de  cultura  és 
prioritari, perquè puguen acostar-la als menuts, al seu grup li importa la cultura que 
arriba fins la porta de les cases, la cultura que lluita perquè es deixe d'entendre com 
quelcom accessori i, molt menys, com a matèria que distrau més que una altra cosa. 
No hi ha dubte, afig, que un dels principals objectius que tenien en iniciar el mandat en 
2011 fou reestructurar Mislata en polítiques dirigides a les persones, a l'educació i a la 
cultura, no sols reposar-la, sinó també crear-la, perquè era inexistent a peu de carrer. 
El Partit Socialista de Mislata, diu, sempre estarà del costat de la creació i de la lliure 
expressió del pensament, i tenen el ferm convenciment que sense cultura no hi ha 
llibertat.

Finalment, destaca, en relació a si abans es feia més o menys que ara, que es 
fan més d'una vintena de projectes en matèria cultural, i continuaran treballant per a 
defendre la cultura perquè és un dret fonamental i mai serà per a ells paper mullat, per 
això porten esta moció ací, i per a predicar amb l'exemple, que és el millor que es pot 
fer.

Conclòs el debat, en el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres 
assistents, va acordar aprovar la moció següent:

“La cultura és una ferramenta  significativa per a donar oportunitats de futur i 
generar benestar en la ciutadania. És un àmbit del gasto públic que garantix llibertat, 
potència la creativitat i  accentua la nostra capacitat de progrés com a societat. Es 
tracta d'un sector estratègic per a sostindre l'educació, primordial per a potenciar el 
turisme i per a projectar la imatge de la nostra ciutat cap a moltes altres. A més, la 
cultura al nostre país té la protecció i el reconeixement constitucional.

El grup socialista de Mislata ha fet durant els últims anys de govern un esforç 
titànic per defendre la cultura, encara que les xifres pressupostàries de sosteniment 
de l'Ajuntament eren exigües a causa de la responsabilitat política en el compliment 
del  Pla  d'Ajust  i  del  Pla  de  Sanejament  economicofinancer  per  a  acabar  amb el 
malbaratament generalitzat en etapes anteriors. Inclús en eixos moments, el govern 
socialista  de Mislata va apostar per mantindre i  augmentar  els nostres programes 
culturals, obrint-los a la gent, traient-los al carrer.

Hui, Mislata és un referent autonòmic de cultura. El nostre concurs de teatre 
per a companyies no professionalitzades en llengua valenciana, el Vila, és el  més 
important de la nostra comunitat i està vivint  una etapa àlgida després del seu 30 
aniversari.

A més, iniciatives pròpies de l'actual govern socialista com el  Mislata Art al 
Carrer, el nostre MAC, ja són un exponent de cultura per a tots els valencians i una 
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data fixa en el calendari per als que visiten la nostra ciutat atrets per l'oferta cultural.

El govern municipal socialista va confeccionar la proposta electoral  en 2015 
pensant a recuperar en este mandat la Biennal d'Art Contemporani, i podem dir amb 
orgull que la pròxima tardor serà una realitat. Les arts plàstiques eixiran als nostres 
carrers apadrinades pel nostre artista més universal i fill predilecte de la nostra ciutat, 
Miquel  Navarro.  I  així  Mislata generarà un nou referent  per a artistes emergents i 
públic de totes les edats.

A  més,  el  govern  municipal  de  Mislata  treballa  en  més  d'una  vintena  de 
projectes de caràcter cultural com els premis de literatura breu i de literatura juvenil, 
els  programes  intergeneracionals,  el  festival  d'art  urbà  i  grafit,  la  programació 
expositiva en el nostre Centre Cultural, programes culturals sobre de la història del 
nostre poble com “Descobrim Mislata”, el cine d'estiu, el suport als nostres músics, el 
sosteniment de la nostra Escola Municipal de Teatre, els tallers de La Fàbrica, l'escola 
d'adults,  les  nostres  campanyes  d'animació  lectora,  l'obertura  continuada  de  les 
nostres sales d'estudi... Tots ells, programes transversals des de diferents àrees, que 
apunten a la cultura com un dret dels ciutadans i ciutadanes.

El govern municipal de Mislata ha demostrat entendre que la cultura és un pilar 
fonamental per al desenrotllament, i que la seua difusió i protecció han de ser enteses 
com un servici  públic, d'accés universal  i  gratuït.  I  sota eixa premissa continuarem 
treballant per a potenciar-la i fer-la arribar a més públic de totes les edats.

Davant d'això, la cultura ha sigut una de les principals víctimes dels governs del 
Partit Popular, especialment de l'últim govern de Rajoy. Un elevat nombre de mesures 
han degradat i afectat negativament el sector cultural, desatenent la pervivència de la 
indústria cultural i desatenent el futur de tota la societat.

Fortes retallades en inversió  cultural han llastat molts projectes de totes les 
ciutats i pobles, en molts casos han acabat amb la programació de museus i centres 
socioculturals.

La pujada de l'IVA cultural del PP fins a aconseguir l'índex més alt de tota la 
Unió Europea, l'aprovació de la Llei de Propietat Intel·lectual sense diàleg ni acord 
amb els  creadors  i  productors  del  nostre  país,  o  la  falta  de polítiques  d'inversió  i 
mecenatge en iniciatives culturals han sigut pals en les rodes perquè la cultura isca 
enfortida d'esta crisi, sabent de la seua situació permanent de debilitat.

Entenem que la cultura ha de ser entesa en una doble dimensió: com a recurs i 
com a dret. La cultura ha de tindre el suport i protecció dels poders públics perquè la 
ciutadania tinga garantit el dret d'accés a la mateixa, els creadors puguen impulsar el 
seu treball amb garanties i dignitat professional, i el patrimoni comú històric, cultural i 
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artístic tinga el suport i protecció que necessita per a ser preservat com a bé comú per 
a la societat.

La nostra ciutat, igual que la resta, necessita un govern autonòmic i un Ministeri 
de Cultura que aposten per la inversió en recursos culturals, en suport a les nostres 
companyies, bandes de música, productors cinematogràfics i  artistes plàstics. Però 
especialment, que col·laboren per a poder finançar la iniciativa dels nostres municipis 
portant  avant  projectes  que  acosten  la  cultura  als  que  menys  oportunitats  tenen 
d'accedir a ella, per motius educatius o econòmics. Perquè sense cultura, no hi haurà 
llibertat, creixement, ni progrés social per a aspirar a un futur millor”.

Per tot això, s'acorda:

PRIMER:  Requerir  al  Govern  d'Espanya  en  funcions  la  reversió  de  l'IVA 
cultural, passant del 21% al 10%.

SEGON: Sol·licitar al Govern d'Espanya en funcions la protecció i  l'augment 
d'inversió en programes i subvencions culturals per als nostres municipis.

TERCER: Protegir les propostes del nou govern de la Generalitat Valenciana 
en política cultural, amb l'aprovació del Pla Estratègic Cultural Valencià 2016-2020, 
‘Fes Cultura’ que permetrà mantindre i millorar els nostres recursos. 

QUART: Garantir des del govern de Mislata la protecció dels nostres emblemes 
de programació cultural, com el Concurs de Teatre Vila de Mislata, el festival Mislata 
Art al Carrer i la Biennal d'Art Contemporani.

QUINT: Donar coneixement d'estos acords als mitjans de comunicació locals, 
comarcals i autonòmics.

Sent les vint-i-dos hores i cinc minuts el Sr. alcalde disposa la realització d'un 
descans, reprenent-se la sessió a les vint-i-dos hores i trenta-cinc minuts.

8.  PROPOSTA  DEL  GRUP  COMPROMÍS  PER  MISLATA  SOBRE  EL  
SUPORT A l'ACORD ENTRE EL GOVERN COLOMBIÀ I  LES FAR C-EP PER A 
POSAR PUNT FINAL AL CONFLICTE ARMAT I PER A LA REAL ITZACIÓ D'UN 
REFERÈNDUM A COLÒMBIA

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa d'interior i benestar 
social, favorable a l'aprovació de la proposta del grup Compromís per Mislata sobre 
suport  a l'acord entre el  govern colombià i  les FARC-EP per a posar punt final  al 
conflicte armat i per a la realització d'un referèndum a Colòmbia.
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Pren la paraula el portaveu de Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i diu que 
la  proposta  de resolució  que porta  el  seu grup es deu a un moviment  que s'està 
generant  en  tot  l'Estat  espanyol,  i  que  ha  d'excusar  l'absència  d'Andrés  Mauricio, 
representant de l’ONG Amèrica-Espanya Solidaritat i Cooperació, que és la persona 
amb què han estat col·laborant per a presentar esta proposta.

Explica que, bàsicament, el que es tracta és de recolzar eixe acord entre les 
FARC i el govern colombià per a posar pau, d'una vegada per a sempre, a eixa guerra 
que dura ja més de cinquanta anys a Colòmbia.

A continuació, el Sr. Gil i Marín dóna lectura a la moció. 

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. González Murgui, no fa ús de la paraula 
en el seu primer torn.

Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud, i diu que 
durant  molts  anys  ha  pogut  cooperar  i  col·laborar  amb persones  i  col·lectius  que 
buscaven esta pau, i creu que molts veïns de Mislata d'origen colombià han hagut de 
viure este conflicte des de la llunyania, i el grup Popular creu que és una oportunitat 
d'aconseguir la pau, que desitgen que siga duradora i fructífera. Per tot això, anuncia 
el seu vot favorable.

Pren  la  paraula  la  Sra.  Luján  Martínez  i  diu  que  també  ha  tingut  molt  de 
contacte  amb gent de Colòmbia,  en principi  per  l'ensenyança,  perquè hi  ha molts 
alumnes a València que compten històries atroces.

Considera que ací tenen l'oportunitat de manifestar el que tots estaven pensant 
tots estos dies, des que coneixen que el procés de pau va de veres, i de mostrar el 
suport i afecte el poble colombià, que és un poble germà amb què els unixen molts 
llaços.

Prosseguix dient que la màxima autoritat mundial s'ha pronunciat a favor. Tots 
saben que el Consell de Seguretat de les Nacions Unides, format per quinze països, 
entre els quals hi ha cinc potències mundials, com ara Estats Units, Rússia,  Xina, 
Regne Unit i França, es van posar d'acord per a acompanyar a Colòmbia en estos 
passos finals per a aconseguir la pau, per la qual cosa el seu president, Sr. Santos va 
dir que no anaven sols, que els acompanyava l'ONU, la qual cosa suposa una garantia 
per al procés.

Manifesta que es van a necessitar molts mitjans i diners per a tancar la bretxa 
que s'ha obert en estos cinquanta-dos anys de lluita, però el president ja té previst que 
tots els diners que s'ha gastat en la guerra, que són molts, serviran per a construir la 
justícia social.

Explica que el dia 27 de setembre pogueren veure en premsa i televisió el gran 
goig que significava per a tot el  món, no sols per a Colòmbia, també per a altres 
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països com Veneçuela, que té frontera amb Colòmbia i en el  seu territori en alguna 
ocasió havien actuat les forces paramilitars. Afig que tots van poder veure el suport de 
personalitats  com  Ban  Ki  Moon,  Bachelet,  John  Kerry,  caps  de  govern  de 
Llatinoamèrica, així com el rei d'Espanya.

També cal tindre en compte, diu, el gran paper realitzat per les ciutats d'Oslo i 
L'Havana,  que  han  sigut  seu  durant  quatre  anys  d'estes  negociacions  i  els  seus 
governs han sigut estables i constants i també Xile i Equador han sigut garants d'este 
procés de pau.

Afirma que este acord s'ha vist com una festivitat de la pau en tot el món, i 
Espanya no pot ser menys.

Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata i diu que el seu grup té 
un discurs totalment distint, en primer lloc perquè entenen que el Ple de l'Ajuntament 
de Mislata no és el lloc adequat per a esta qüestió que planteja Compromís, ja que per 
a  estos  temes  que  escapen  de  la  competència  municipal,  estan  els  organismes 
internacionals,  com  l'ONU,  l'Organització  dels  Estats  Americans,  el  Parlament 
Europeu, etc. 

Consideren que el municipi de Mislata, per si, genera suficients problemàtiques, 
necessitats i carències com per a tractar temes aliens al municipi, i els regidors són 
representants dels ciutadans de Mislata, que són els que amb el seu vot els han donat 
la seua confiança, per a dedicar-se en exclusiva a atendre i resoldre els problemes 
que sorgisquen en la seua vida quotidiana.

Prosseguix aclarint que la seua formació política està junt amb les dos-centes 
mil víctimes, entre desapareguts, segrestats i assassinats, que les FARC, al llarg del 
seu camí, han provocat, i també tenen molt present que la narcoguerrilla de les FARC, 
en determinats moments ha treballat en estreta col·laboració amb la banda terrorista 
ETA. Per tant, diu, el vot del seu  grup serà en contra d'esta proposta de resolució, 
perquè no volen formar part d'esta pantomima que consideren només una martingala 
per a les FARC.

Matisa  que  el  seu  grup  polític  està  a  favor  de  la  pau  en  totes  les  seues 
manifestacions,  però  no  creuen  en  esta  pantomima  i,  de  fet,  hui  mateix  els 
expresidents colombians es manifestaven disconformes amb els termes d'este tractat, 
en concret, el Sr. Santos, i ells són coneixedors d'este fenomen perquè ho han viscut, 
mentres ací es veu amb el desenfocament de la distància. Afig que hi ha un plebiscit 
pendent i que el procés de pau no ha acabat.

En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín, diu lamentar profundament les 
paraules del portaveu de Ciudadanos, que considera totalment errònies. En primer 
lloc,  Mislata  no  és  aliena  a  esta  problemàtica  perquè  compta  amb  una  població 
colombiana nombrosa a la qual afecta este conflicte i, per tant, també afecta al conjunt 
de la població.
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Respecte  a  la  dada  de  les  dos-centes  mil  víctimes  que  ha  aportat  el  Sr. 
González Murgui, diu que eixes víctimes no corresponen exclusivament a les FARC, 
sinó  també  als  grups  paramilitars  que  posaven  en  marxa  els  distints  governs  de 
Colòmbia.

En relació a les condicions dels tractats, diu que podran agradar més o menys, 
però el més important del procés és que finalment arribe la pau.

Finalment,  diu  al  Sr.  González Murgui  que el  grup  de Ciudadanos ha votat 
favorablement  a  esta  moció  en  el  Ple  de  la  Diputació  de  València,  on  ha  sigut 
aprovada per unanimitat, per la qual cosa li prega que es plantege el seu vot.

Pren la  paraula el  Sr.  López Bronchud i  diu,  en al·lusió  al  paper jugat  pels 
governs  de Noruega  i  de  Cuba,  que  seria  desitjable  que el  govern  de  Cuba fóra 
democràtic.

Afirma que la pau és una oportunitat que els colombians han triat, i davant d'ella 
cal mostrar des d'ací la solidaritat i el respecte amb la decisió del poble colombià i dels 
colombians que viuen a Mislata, que estan vivint amb especial alegria el que a molts 
quilòmetres està succeint en el seu país. Per tot això, considera que cal felicitar-se i 
esperar que esta pau siga duradora i fructífera, i que aquelles imatges que a tots han 
remogut la consciència social siguen els primers passos d'un camí de pau.

Pren la paraula la Sra. Luján Martínez i diu que no pot donar la raó al portaveu 
del grup Ciutadans, perquè quan succeïxen coses extraordinàries en el món han de 
poder i voler manifestar-se, i això és el que estan fent ara.

Explica que a Mislata hi ha tres-centes vint-i-set persones censades que van 
haver d'eixir de Colòmbia per la crueltat del moment que estaven passant: assassinats 
continus, pagaments d'impostos molt elevats, els llevaven els seus negocis, violacions 
i avortaments forçosos.

Prosseguix dient que el procés de pau no ha acabat, perquè un procés així no 
acaba amb una firma, i ara serà necessari el desenrotllament d'eixe procés. Afig que 
tota Colòmbia està treballant per a aconseguir tancar eixes bretxes, i s'han posat les 
bases per a acabar amb un conflicte tan llarg que pareixia no tindre fi. Açò, diu, és 
motiu de celebració.

Assenyala  que  en  la  proposta  que  es  debat  es  demana  fer  pública  esta 
resolució en les xarxes socials, i ella s'atreviria a recomanar que també es fera arribar 
als portaveus dels grups polítics de les Corts, al consolat i a l'ambaixada de Madrid.

El Sr. Gil i Marín diu que no sap si és possible fer una esmena “in voce” incloent 
la recomanació de la Sra. Luján Martínez, però per la seua banda no hi hauria cap 
inconvenient.
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El Sr. alcalde diu que no es poden realitzar llevat que siguen acceptades per 
tots els grups i hi ha un grup que ha manifestat el seu vot en contra de la moció.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per díhuit vots a favor (grup PSOE, 
grup Popular i  grup Compromís per Mislata) i  un vot en contra (grup Ciudadanos-
Mislata) acorda aprovar la proposta següent:

“El cessament d'un dels conflictes armats més antics a nivell mundial i que ha 
suportat la República de Colòmbia ha sigut un anhel del poble colombià ajornat per 
molts anys, que hui com mai abans en la història recent d'este país, és una realitat 
més pròxima amb la  signatura de l'acord final  entre  les FARC-EP i  el  govern de 
Colòmbia, producte dels diàlegs que des de l'any 2012 avancen les parts en L'Havana 
(Cuba).

Este  conflicte  armat  que  es  remunta  a  mitjan  segle  XX,  ha  tingut  com  a 
principal exponent l'assassinat com a forma d'eliminació de l'adversari polític. El punt 
d'inflexió d'esta època que es coneix en la història d'este país com una etapa de “la 
violència política” i que va tindre el seu esclat amb l'assassinat del líder popular liberal 
Jorge Eliecer Gaitán el 9 d'abril de 1948, s'ha anat transformat des d'aquella època, 
en  moltes  formes  de  violència  i  ha  romàs  fins  a  l'actualitat  deixant  milers  de 
desapareguts, ferits, assassinats, desplaçats, viudes, òrfens i un èxode i exili, amb la 
violació dels drets humans que perviu en l'actualitat i que ha causat la desolació dels 
camps i la degradació de la dignitat humana.

El Ple de Mislata, considerant que la UE i Colòmbia mantenen des de 2013 un 
marc d'estreta col·laboració econòmica i comercial, establit en l'acord comercial entre 
Colòmbia i Perú, i la UE i els seus estats membres, que va més enllà de les relacions 
econòmiques entre les parts, i servix també per a reforçar, la democràcia i el benestar 
per  als  seus  ciutadans,  assumix  les  resolucions  que amb  l’esmentada  finalitat ha 
produït el Parlament Europeu en considerar que:

La mesa de diàleg entre el govern de Colòmbia i les FARC es va instal·lar en 
L'Havana (Cuba) el 26 d'agost de 2012, després de la firma del document «Acord 
general per a l’acabament del conflicte i la construcció d'una pau estable i duradora», 
complint el desig del poble de Colòmbia de viure en pau, i reconeixent, en particular 
que la construcció de la pau és assumpte de la població en el seu conjunt, que l'Estat 
té  el  deure de promoure els  drets  humans en la  totalitat  del  seu territori  i  que el 
desenrotllament econòmic i social amb equitat és garant de pau i constituïx al mateix 
temps condició necessària per al creixement inclusiu i sostenible del país;

• Considerant que la col·laboració s'estén a grans causes comunes, i esta del 
cessament del conflicte armat amb les FARC-EP és una d'elles, així com la 
participació  ciutadana  per  a  ratificar  els  acords  en  el  plebiscit  que  es 
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convocarà  una  vegada  se  signe  l'acord  final  i  on  podran  expressar  els 
colombians en una votació,  la  seua voluntat  d'acord o desacord,  en què 
participaran els colombians en l'exterior.

• Considerant que al  llarg de diferents fases, les negociacions a L'Havana 
aconseguiren acords sobre un nou camp colombià i la reforma rural integral, 
sobre la participació política i l'obertura democràtica per a construir la pau i 
sobre la solució al problema de les drogues il·lícites, sobre la creació d'una 
jurisdicció especial  per a la pau que satisfaça els drets de les víctimes i 
contribuïsca a la creació d'una pau estable i duradora, a l'efecte de la qual 
les parts han acordat la posada en marxa d'un sistema integral de veritat, 
justícia, reparació i no repetició, que inclou la creació d'una comissió per a 
l'esclariment de la veritat, la convivència i la no repetició així com acords en 
matèria de reparació a les víctimes;

• Considerant que la creació d'una jurisdicció especial per a la pau respon a 
la necessitat de trobar un sistema especial de justícia, d'acord amb el dret 
internacional, que sancione els responsables de delictes greus i compense 
les víctimes, alhora que facilite l'abandó de les armes;

• Considerant que la consecució d'una pau estable i duradora a Colòmbia, 
per mitjà de l’acabament d'un conflicte armat intern de més de 50 anys que 
ha  provocat  milions  de  víctimes,  és  una  prioritat,  en  primer  lloc,  per  a 
Colòmbia,  però  també  per  a  la  Unió  Europea  i  per  a  la  comunitat 
internacional, com ho demostren les nombroses declaracions de suport al 
procés  de  pau  per  part  de  distints  països  i  organismes  regionals  i 
internacionals, inclosa la pròpia Unió Europea;

Acull  l'acord aconseguit  entre  el  govern de Colòmbia  i  les  forces  armades 
Revolucionàries de Colòmbia (FARC) en la  seua fase final,  els  quals  constituïxen 
passos  decisius  per  a  l'èxit  d'un  acord  definitiu  de  pau  avalat  per  la  societat 
colombiana i que permeta la construcció d'una pau estable i duradora amb justícia 
social i ambiental que pose fi a més de mig segle de conflicte armat intern i tinga en 
compte molt en particular el dret de les víctimes del conflicte en el marc d'una justícia 
transicional a una reparació completa, verdadera i  justa dels danys físics, morals i 
materials patits;

Fa una crida a l'ELN i al Govern perquè no hi haja més demores i remoguen i 
superen les barreres existents i es comprometen de manera ferma i decidida amb la 
pau a Colòmbia, iniciant un procés negociador que porte a la seua integració social i 
política en pau, desactivant un altre dels conflictes armats, podent aconseguir la pau 
amb tots.
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En eixe mateix sentit, instem l'executiu colombià perquè desarticule les altres 
organitzacions armades de neoparamilitars i bandes de delinqüents que posen en risc 
l'estabilitat de l'actual procés i en el futur l'anhel de pau dels colombians.

Expressa el  seu desig que les actuals negociacions de pau amb les FARC 
culminen tan ràpidament com siga possible, de manera que la firma de l'acord final 
marque  el  fi  definitiu  del  conflicte  i  un  verdader  canvi  en  la  història  moderna  de 
Colòmbia.

Reconeix el  gran esforç polític, el realisme i la perseverança demostrats tant 
pel  govern de Colòmbia com per les FARC per a  acostar les seues antagòniques 
postures  i  crear  progressivament  un  espai  de  compromís  que  ha  anat  permetent 
avançar en les negociacions cap a la  cerca de la pau estable i  duradora que tant 
desitgen tots els colombians, garantint la veritat, justícia, reparació i no repetició dels 
fets desencadenats producte del conflicte armat.

Proclama una vegada més que la violència no és un mètode legítim de lluita 
política, i demana als qui han tingut eixa convicció que la pau i la democràcia és la 
millor de les eixides. Per a la qual  cosa l'Estat  colombià haurà d'aprofundir en les 
seues  reformes  democràtiques  que  permeten  i  donen  garanties  de  participació  a 
sectors minoritaris i d'oposició.

Convidem el Govern colombià a què aprofundisca en polítiques socials i  de 
protecció ambiental que permeten disminuir les bretxes socials hui existents en eixe 
país i  que  el mantenen com un dels més desiguals en el context mundial, perquè 
d'esta manera es contraresten nous focus de conflictes socials i  d'esta manera  es 
puga garantir la perdurabilitat i l’estabilitat d'un ambient de pau en el postacord.

Reiterem la nostra disposició a col·laborar en la fase de postacords per a la 
construcció de la pau, contribuint a la participació dels colombians/es, inclosos els que 
ara també formen part de la ciutat de Mislata, en el procés de ratificació dels acords a 
través de la col·laboració amb les organitzacions socials que ells han creat, a fi que 
les  seues  demandes  socials  siguen  incloses  en  la  nova  república  perquè  l'exili  i 
l'èxode no siguen les alternatives a la falta d'oportunitats de vida.

Expressem el ferm suport  a  les discussions en curs  per  a  l'èxit  d'un acord 
definitiu d'alto el foc i cessament total de les hostilitats el més prompte possible i ens 
comprometem a promoure, visibilitzar i difondre els avanços d'esta fita per a Colòmbia 
i també com a aportació als objectius del desenrotllament del mil·lenni en termes de 
pedagogia  i  cultura  de  pau,  recolzant  les  iniciatives  socials  que  treballen  des 
d'Espanya per a este propòsit refermant la cultura de pau.

El Ple de Mislata ha de donar coneixement de l'aprovació d'esta proposta de 
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resolució  a  la  ciutadania  a  través  dels  mitjans  de  comunicació,  xarxes  socials  i 
plataformes informatives municipals”

9. MOCIÓ DEL GRUP CIUDADANOS-MISLATA SOBRE LA REALI TZACIÓ 
D'UN ESTUDI DE VIABILITAT D'UNA LÍNIA DE TRANSPORT MATUTINA ENTRE 
MISLATA I L'HOSPITAL DE MANISES.

El Sr. alcalde anuncia que este i el pròxim punt de l'orde del dia es debatran 
conjuntament, votant-se per separat.

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'interior i 
benestar  social,  favorable  a  l'aprovació  de  la  moció  del  grup  Ciudadanos-Mislata 
sobre la  realització  d'un estudi  de viabilitat  d'una línia  de transport  matutina entre 
Mislata i  l'hospital  de Manises,  així  com de l'esmena presentada pel  grup Popular 
(R.E. 18521).

Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata i dóna lectura de la 
moció presentada pel seu grup i els seus acords.

Pren la paraula el Sr. López Bronchud i dóna lectura a la moció presentada pel 
grup  Popular  perquè  Fernanbús  connecte  amb  l'avinguda  de  la  pau  de  Mislata, 
dictaminada favorablement per la comissió informativa i de control d'interior i benestar 
social.

En el seu primer torn d'intervenció, el Sr. González Murgui, diu que amb esta 
moció llancen metafòricament un guant a l'equip de govern, i per extensió a tots els 
grups polítics integrants de la corporació municipal, perquè es realitze un estudi de 
viabilitat  sobre  un  autobús  sanitari,  perquè  es  prenga  en  consideració  i  es 
consciencien de les inquietuds d'un col·lectiu de veïns que, per les seues malalties o 
avançada edat, han de desplaçar-se quasi diàriament als centres de salut, inclosos 
l'hospital Militar i el de Manises. Afig que manifesten que en el metro es desorienten i 
han d'anar constantment acompanyats de familiars i amics, perquè l'altra opció del taxi 
com a element de transport és quasi inviable.

Quant a l'esmena que ha presentat el grup Popular, diu que cal ser prudents, 
perquè saben que pot suposar una inversió important, per la qual cosa proposen el 
pas previ  de  l'estudi  de viabilitat  abans  de  llançar-se  a  l'aventura  i,  per  eixa  raó, 
desestimen l'esmena d'addició que els proposen, encara que agraïxen el seu interés.

Pren la paraula el Sr. Gil Marín, portaveu del grup Compromís per Mislata, i diu 
que pareix que agrada molt parlar d'autobusos en el Ple, i una altra vegada es torna a 
portar el tema hui. Ara, diu, es parla del bus sanitari i del de l'av. de la pau, i açò és la 
constatació que l'autobús del Sr. Bielsa no arregla res de res, encara que faça molta 

AJUNTAMENT DE MISLATA

Pl. de la Constitució, 8

46920 MISLATA (VALÈNCIA)

WWW.mislata.es



SECRETARIA

publicitat. L'autobús, diu, passa cada vint minuts, mentres que la solució que oferia 
l'Ajuntament de València suposava una espera de només huit minuts.

A part d'això, diu, els ciutadans i ciutadanes de Mislata ja s'han assabentat per 
la premsa que, una vegada més, el Sr. Bielsa no deia tota la veritat sobre el “bus 
volador”. Així, el 2 de setembre, el periòdic Valencia-Plaza va publicar una informació 
amb el titular següent: “El bus de l'alcalde de Mislata: 200.000 euros per a prolongar 
una línia sense connexió amb l'EMT”.

El Sr. alcalde recorda que ha de cenyir-se a l'orde del dia i que s'estan debatent 
dos mocions concretes.

Prosseguix el Sr. Gil i Marín dient que una línia subvencionada amb dos-cents 
mil euros suposa una duplicitat de costos amb la línia 5 de metro, que també costeja 
la Generalitat, i a més, com que no es poden realitzar transbords amb l'EMT, el cost 
per a arribar a qualsevol  punt de València costarà quasi tres euros, que sumats a 
l’anada i tornada suposarà un cost total de 5,90€.

Prosseguix dient que la idea d'un “autobús sanitari” és una gran idea, encara 
que la línia 150 ja deixa al costat de l'hospital de Manises, però des de Compromís es 
considera que caldria augmentar la freqüència del pas de l'autobús, així com l'horari 
del servici, perquè cal tindre en compte que hi ha visites a l'hospital molt de matí, i 
convindria  tindre un servici  a eixes hores.  Afig que el  bus hauria de ser operatiu, 
eficient i sostenible. D'altra banda, diu, cal ampliar el seu recorregut, incloent-hi zones 
com l'avinguda de la pau, que és la proposta que porta el grup Popular i amb la qual 
estan d'acord, perquè suposa incrementar la mobilitat sostenible entre nuclis urbans 
pròxims. Amb esta proposta, diu, s'aconseguirien dos objectius: d'una banda, que els 
veïns  d'esta  zona  pogueren  arribar  més  ràpid  al  centre  de  València  i,  sobretot, 
milloraria la cohesió amb el nucli urbà de Mislata.

Anuncia el seu vot favorable a ambdós mocions però afig que vol deixar clar 
que per a Compromís és necessari lluitar per aconseguir que l'EMT torne a Mislata, 
que els veïns i veïnes de Mislata puguen acudir a qualsevol lloc de València i, a més, 
que l'hospital Militar siga el centre sanitari de referència en este municipi.

Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud, i diu que, en 
primer  lloc,  vol  mostrar  el  seu respecte  per  tots  els  veïns  i  veïnes que votaren a 
Ciudadanos, perquè després del  que ha passat en el punt anterior i  veure com la 
proposta de la Sra. Luján Martínez sobre la pau a Colòmbia no s'ha inclòs en la moció, 
i després d'escoltar com des de Ciudadanos s'aparta l'esmena del grup Popular, li va a 
costar molt, llevat que canvie el criteri, prendre seriosament les intervencions del Sr. 
González Murgui.

En relació al rebuig de Ciudadanos a l'esmena presentada pel grup Popular, diu 
que el Sr. González Murgui ho basa en què és necessari un estudi de viabilitat per a 
veure si és productiva la mesura, quan en realitat eixe estudi  ja significa que siga 
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viable, i si es fa i el servici és viable, el PP demana que es porte a la pràctica i no es 
quede en paper mullat, que no es torne a aprovar una moció que no arriba a cap lloc. 
Afig que si l'estudi de viabilitat diu que no és viable, l'esmena no tindrà sentit, perquè 
ja hi haurà hagut una comissió tècnica que ho haurà dit.

Quant al tema del transport, diu que cada vegada que es porta una proposta 
s'esmena per part del Partit Socialista. Afig que la proposta del grup Popular és molt 
clara perquè volien que el pegat que han portat com a tros de la nefasta gestió de 
l'EMT, la línia 150, a més d'unir l'aeroport i el mercat central a tota Mislata, ho fera a 
tots  i  cada  un  dels  barris  de  Mislata,  perquè  una  vegada  més  s'han  oblidat  de 
l'avinguda de la pau, i no els val la manera en què fins ara s'ha treballat amb el barri.

Prosseguix dient que no vol parlar de la promoció que ha fet l'equip de govern 
de  la  línia  150,  de  la  que  a  hores  d'ara  desconeixen  el  cost  a  pesar  d'haver-ho 
sol·licitat,  i  tampoc de la publicitat  del  mercat  central,  que li  hauria enfadat si  fóra 
comerciant d'este poble, perquè s'han gastat més en promocionar el mercat central 
que en cinc anys de gestió a recolzar al comerç local.

Prosseguixen  dient  que  el  PSOE  esmena  una  moció  de  consens  per  a 
continuar discriminant un barri, el de l'avinguda de la pau, respecte a altres barris de la 
localitat.  Afig que Mislata  podia no haver  perdut  l'EMT,  però l'equip  de govern  va 
renunciar en nom de tots, i portaren el servici d'una empresa privada que ni de lluny 
oferix el que es tenia, i ho feren amb tanta velocitat que, una vegada més, es van 
oblidar de l'av. de la pau.

Explica  que  en  març  de  2012,  davant  de  l'anunci  que  els  autobusos 
desapareixerien, el grup Popular portà una moció al Ple amb la voluntat d'aconseguir 
acords, i en la qual es demanava que es reuniren les vegades que foren necessàries 
este Ajuntament i el de València per a mantindre la línia 7, que s'ampliara al barri del 
quint  el  recorregut  d'esta  línia,  i  que  es  pressupostara  este  manteniment,  però  el 
PSOE va votar que no i es quedaren sense autobusos. Afig que consideren que el 
problema fou provocat per ells i, a més, amb alguns enganys, perquè l'únic poble, fins 
ara amb un canvi de govern a l'Ajuntament de València, que no ha recuperat l'autobús 
és Mislata, i sí que l’han recuperat Paterna, Moncada, Alboraia, Vinalesa..., tots els 
que han anteposat els interessos de la ciutadania als partidistes ho han aconseguit.

Assenyala que en juliol de 2014 va presentar en este Ple, com a portaveu del 
grup Popular,  una moció per a dotar  de transport  públic  a  l'avinguda de la  pau,  i 
recorda que es reconvertí en declaració institucional amb el suport de tots els grups, 
sent manifest que es durien a terme els acords allí adoptats, però han passat dos anys 
i  no  ha  ocorregut  res,  excepte  alguna  reunió  de  l'alcalde  per  a  fer-se  fotos  amb 
l'alcalde de Xirivella i dir que l'avinguda de la pau és una prioritat per a ells en temps 
de campanya.
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Afirma que l'equip de govern va portar la línia 150 per a esmenar l'absència de 
l'EMT i va ser un error que continua pagant la ciutadania, i es van oblidar de l'avinguda 
de la pau perquè la condemnaren i la condemnen a continuar vivint en l'abandó.

Diu que les dos esmenes que presenta el PSOE són molt bàsiques: una que 
suposa un atac al Partit Popular, i la segona, que en comptes de la línia 150 siga la 
línia 160 la que unisca l'avinguda de la pau amb transport públic, i açò no suposa 
ignorància de la qüestió, sinó indiferència, i proposen que la línia siga una altra que 
passa per Xirivella perquè probablement ja hagen negociat la possibilitat que eixa línia 
passe per l'avinguda de la pau.

Manifesta que amb la línia 150 els mislaters d'este costat del Túria podran anar 
a l'aeroport, a Manises a pagar a Hisenda, a l'hospital Militar, al nucli urbà de Mislata o 
al mateix Ajuntament i arribar al mercat central, mentres que pot dir on no portarà la 
línia 160 als veïns de l'avinguda de la pau: no els durà a l'aeroport, ni a Manises, ni a 
l'hospital Militar, al nucli urbà de Mislata, que inclou comerços i el mateix Ajuntament, i 
tampoc els farà arribar fins al mercat central. En este sentit, diu que la distància més 
curta entre dos punts sempre és la línia recta, però el que proposen als veïns d'esta 
avinguda és que passen  el  matí  fent  transbords amb eixe  abonament  gratuït  que 
proporcionarà la Generalitat, i estan generant veïns de primera i veïns de segona. 

D'altra  banda,  diu,  Fernanbús  no  treballa  els  diumenges,  i  la  línia  ho  té 
complicat per a treballar els dissabtes i els festius, per la qual cosa pregunta si este és 
el millor pla que es té per als veïns de l'avinguda de la pau perquè, diu, ells ja poden 
prendre eixa línia a només dos-cents metres del seu barri, i pregunta si el que volen 
és anunciar que la línia 160 que anava per Xirivella entrarà cap a Mislata i després els 
portarà al barri de la llum i a l'hospital General. Afig que votaran a favor, però és injust.

Finalitza dient que l'alcalde continuarà anunciant cada any un projecte per a 
l'avinguda de la pau, però els deixen sense servicis, per la qual cosa els demana que 
deixen sobre la taula la seua esmena, encara que no lleven la que ataca al Partit 
Popular, perquè açò no és una qüestió política sinó de responsabilitat, i una cacicada 
amb què es va a deixar aïllats més temps a molts veïns.

Per part del PSOE pren la paraula el Sr. Catalá Martínez, i diu al Sr. Gil i Marín 
que en la seua intervenció no ha fixat posició respecte a les dos mocions que s'han 
plantejat.

Explica  que  vol  fixar  la  posició  del  govern  en  relació  a  les  dos  mocions 
presentades: quant a la moció presentada pel grup de Ciudadanos, diu que la posició 
del  govern és de suport  a la moció i,  per tant,  indicaran als  tècnics que realitzen 
l'estudi de la viabilitat d'establir una línia d'autobús exclusiva entre Mislata i l'hospital 
de Manises, estudi que haurà de preveure, d'una banda, la demanda que puga haver 
d'este transport, perquè un podria pensar que amb la línia del metro que va fins a 
l'aeroport  i  amb la  línia  150  de  l'autobús  esta  demanda està  ben  coberta;  d'altra 
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banda,  diu,  l'estudi  de  viabilitat  haurà  de  contemplar  l'anàlisi  del  cost  que  podria 
suposar la implementació d'este servici.

Prosseguix dient que volen reconéixer el plantejament que realitza el grup de 
Ciudadanos, perquè pensen que és correcte, li arriba per part d'uns veïns una possible 
necessitat no coberta, i el portaveu del grup trasllada eixa proposta perquè s'estudie 
eixa necessitat i que, en el cas que resulte viable, es faça. Per això, diu, el seu grup 
recolzarà la moció però, en contraposició, no compartixen el plantejament de l'esmena 
que  presenta  el  Partit  Popular,  ja  que  demana  sol·licitar  als  servicis  municipals 
competents un estudi de viabilitat, econòmica i tècnica sobre el mencionat servici de 
transport “autobús sanitari”, i que el govern municipal pose en marxa este servici, una 
vegada realitzat i pressupostat este estudi de viabilitat. Això, diu, no té molt de sentit, 
ja  que literalment  vénen a  dir  “facen l'estudi  i,  isca  com isca,  posen en marxa  el 
servici”. Afirma en relació a això que les coses, sobretot les que costen diners, han 
d'estar adequadament justificades.

En relació a la moció presentada pel  grup Popular diu que no estan d'acord 
amb el seu plantejament, perquè no cal cap estudi de viabilitat per a adonar-se que fer 
anar a la línia 150 a l'avinguda de la  pau suposaria que un trajecte que actualment 
costa 18 minuts, des de Mislata fins al Mercat Central, passara a durar 35 o 40 minuts, 
per la qual cosa no seria bona ni per als veïns del carrer sant Antoni ni per als veïns 
de l'avinguda de la  pau. Afig que esta conclusió, a què és fàcil arribar, és el motiu 
d'haver presentat les esmenes per a fer una moció que siga coherent i sensata.

Prosseguix  dient  que  amb l'entrada  de  la  línia  160  a  l'avinguda  de  la  pau 
s'aconseguix que els veïns d'este barri puguen desplaçar-se al centre de València i al 
nucli  urbà de Mislata  amb transbords gratuïts,  atés que recentment  la  Conselleria 
d'Obres Públiques ha aprovat la creació d'un abonament de transbord per a poder 
viatjar  amb  un  sol  bitllet  en  les  línies  de  Fernanbús,  metro  i  EMT,  que  era  una 
reivindicació dels veïns que el PP mai atengué, i açò no és un atac al Partit Popular, 
sinó només l'enunciació d'una realitat.

Finalitza dient que este equip de govern és dels que més s'ha preocupat pels 
veïns  de  l'avinguda  de  la  pau  i  ha  dedicat  inversions,  s'ha  adequat  la  zona 
d'aparcaments, es va posar la zona de jocs, es renovaren els jocs infantils. Pregunta 
al Sr. López Bronchud si sap que és precisament en este barri on tenen una valoració 
més alta.

En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui, dirigint-se al portaveu 
del grup Popular, li diu que el seu grup té les seues pròpies opinions i posicionaments 
que, en favor de l'activitat democràtica, hauria de respectar, li agraden o no, per la 
qual cosa li demana respecte.

Tornant a la moció presentada pel grup Popular, diu que tots compartixen que 
l'avinguda de la pau patix un mal endèmic en el tema del transport i comunicació, tant 
amb València com amb el centre de Mislata. Respecte d'això, entenen que el traçat de 
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la línia 150 és el que és i la modificació que proposa el seu grup suposaria un retard 
considerable en l'espera, que ja hui és de més de vint minuts. Per això, diu, creu que 
cal estudiar altres fórmules.

Prosseguix  dient  que,  segons  una  publicació  que  trau  el  govern  municipal, 
l'avinguda de la pau amb la universitat es pot enllaçar amb la línia 160, la línia 3 de 
metro i la 4 i 6 de tramvia, per la qual cosa sí que compta amb un vincle d'unió amb 
València  a  través  de  les  esmentades  línies.  Afig  que  en  la  mateixa  informació 
s'assenyala que també està enllaçada amb el centre de Mislata a través de la línia 
160.

Finalitza dient que la línia 150 unix el mercat central amb Mislata, Quart de 
poblet, Manises i l’aeroport, i no pot fer un gir com el que proposen perquè no tindria 
sentit el traçat de la línia.

En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín diu al Sr. Catalá Martínez que 
ha afirmat que no ha fet menció de les mocions presentades, i es pregunta si estava 
en este Ple o fora, perquè ha manifestat estar d'acord amb ambdós propostes, encara 
que una altra cosa són les esmenes presentades. Pel que fa a la presentada pel grup 
Popular, diu que falta informació i per això s'abstindran i, quant a les del grup PSOE, 
diu que votaran en contra de les mateixes per patir d'un defecte de forma.

Quant a l'al·lusió sobre l'enquesta que diu que on més valoren a l'equip de 
govern és en l'avinguda de la pau, diu que, segons la mateixa, a ell li coneixen menys 
que l'any passat, és a dir, qui li coneixia llavors ara no el coneix, i també ha perdut un 
punt, per la qual cosa segurament es deurà als antitaurins, o als que no volen que els 
representants polítics vagen a les processons.

En  la  seua  segona intervenció,  el  Sr.  López  Bronchud,  diu  al  portaveu  de 
Ciudadanos que la primera cosa que ha manifestat és un respecte absolut. Afirma que 
vol  utilitzar  les  mateixes  expressions  del  Sr.  Catalá  Martínez  i,  per  tant,  farà  una 
intervenció, senzilla, coherent i sensata.

Explica que entrant en la pàgina de Fernanbús pot veure's que la línia  150 
inclou  un  tram  que  s'anomena  Mislata,  mentres  que  la  160  de  València  bota  a 
Xirivella. En segon lloc, diu, ha dit que es perdrien trenta-cinc minuts, i pregunta quan 
perdrà un veï de l'av. de la pau que haja de creuar el barri de la llum, baixar a l'hospital 
General,  passar  caminant  fins  a  l'estació  del 9 d'Octubre i  agafar  un metro per  a 
arribar  a  l'Ajuntament  de  Mislata.  Per  això,  diu,  cal  decidir  si  se  sospesen  els 
interessos de la ciutadania o els de l'empresa privada, i han deixat molt clara quina és 
la seua preocupació, i és que els autobusos de Fernanbús no hagen de donar la volta, 
i pretendre que la línia 160 s'acoste dos-cents metres li pareix perfecte, però només 
són molles.

Assenyala que el grup municipal del Partit Popular estigué en totes i cada una 
de  les  reunions  de  l'àrea metropolitana  de  transport  amb l'avinguda  de  la  pau,  a 
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l'última de les quals el PSOE no va assistir quan ja estava governant, i va ser prèvia a 
la presentació d'aquella moció que es convertí en declaració institucional.

Pregunta al Sr. Catalá Martínez si li estranya que un estudi de viabilitat diga el 
que es pot fer i el que no, quan l'esmena que presenta el seu grup parla de viabilitat 
tècnica i econòmica, per la qual cosa no resulta desgavellat proposar que, en el cas 
que siga possible tècnica i econòmicament, vaja avant, i pregunta si és que no tenen 
els mecanismes suficients per a donar viabilitat econòmica a un mesura, perquè la 
resposta  és  sí,  i  el  que  el  grup  Popular  volia  era  complementar  la  moció  de 
Ciudadanos amb l'objectiu que hi haguera una proposta que tinguera aparences de 
resolució al final.

Repetix al Sr. Catalá Martínez que no jugue amb la seua pròpia intel·ligència, 
perquè el seu discurs ha sigut  excessivament carrincló perquè se'l  puguen creure. 
Afirma que creu que el PSOE, amb la seua esmena, canviarà l'itinerari de la línia de 
Fernanbus, amb la qual cosa el punt que aprovarien seria: “Instar des de l'Ajuntament 
de  Mislata  a  la  Conselleria  perquè  modifique  l'itinerari  actual  de  la  línia  160  de 
Fernanbús, de manera que s'endinse en el nostre barri de l'avinguda de la pau amb 
l'aeroport, amb el centre de València i també amb el nucli urbà que els queda a l'altre 
marge del llit del riu”. És a dir, no volen la 150, però si s'aprova esta moció obligaran a 
Fernanbús que la faça per este recorregut, perquè han esmenat la línia però no el 
recorregut,  la  qual  cosa  suposa  que  l'Ajuntament  canvie  l'itinerari  a  una  empresa 
privada i, per això, de forma senzilla, sensata i coherent, els diu que s'equivoquen, 
perquè acostar els dos-cents metres l'autobús als veïns de l'avinguda de la pau és una 
mala passada, però dir-li a Fernanbús que els van a canviar la línia 160 els sorprén. 
Afig, pel que deia el portaveu de Ciudadanos, que un veí d'este barri, per a anar a 
l'aeroport estarà condemnat al cotxe privat o al taxi, o caldrà demanar-li que vaja a 
l'estació 9 d'Octubre i d'allí amb metro a l'aeroport que, amb l'hora d'antelació amb què 
hauran d'arribar, farà necessari que se'ls recomane que quan hagen de volar isquen 
uns dies abans.

Finalment, diu que ja està bé i que és necessari buscar solucions en lloc de 
generar problemes.

En  la  seua  segona  intervenció,  el  Sr.  Catalá  Martínez  diu  al  portaveu  de 
Compromís que no li dirà què ha de dir, però haurien de cenyir-se als temes que estan 
sobre la taula.

Diu al portaveu del grup Popular que ell ja es cuida la seua intel·ligència.

Respecte a la moció presentada per Ciudadanos, repetix que el plantejament li 
pareix adequat, atés que s'expressa una possible necessitat, es planteja que s'estudie 
i que, en funció de l’esmentat estudi, s'implemente o no el servici. Mentres que, afig, 
l'esmena  del  Grup  Popular  planteja  literalment  que  es  faça  l'estudi  de  viabilitat  i 
implemente el servici, sense cap tipus de matís i no resulta, tal com està redactada, 
coherent ni positiva.
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Prosseguix dient que quan es gestiona el servici públic és necessari estudiar 
les coses bé i prendre decisions fonamentades, perquè un estudi de viabilitat el que 
pretén és estudiar les idees, els possibles projectes, i concloure si són o no viables, si 
són d'interés general o no, i no es tracta de fer un projecte viable sinó de veure si ho 
és segons la seua demanda i el seu cost.

Continua  dient  que  l'altre  dia  va  aparéixer  en  la  televisió  Carlos  Fabra, 
l'expresident  de  la  Diputació  de  Castelló,  que  suposa  que  tindria  el  mateix 
plantejament, que es fera un estudi de viabilitat, però que l'aeroport se li fera sí o sí, 
perquè el iaio el necessita per als néts.

En relació amb la moció del grup Popular, diu que segons la seua opinió només 
pretenia  buscar un però, el que fóra, a un problema resolt per este equip de govern, ja 
que hi havia una reivindicació dels veïns de recuperar la connexió de Mislata al centre 
de València i, si bé és cert que la primera opció de l'equip de govern era recuperar la 
línia  7  de  l'EMT  i  que  açò  no  ha  sigut  possible  per  la  desorbitada  demanda  de 
l'Ajuntament  de  València,  l'objectiu  s'ha  aconseguit  a  través  de  la  línia  150  de 
Fernanbús, i esta era la responsabilitat com a govern, i  també hauria de ser la de 
l'oposició, solucionar problemes, i no crear problemes on no n'hi ha.

Prosseguix dient que no fa ni dos setmanes que tant el govern com l'oposició 
van estar acompanyant els veïns de l'avinguda de la pau en les seues festes, i en cap 
moment cap veí, ni el president de l'associació de veïns del barri, traslladà la idea que 
la línia 150 anara a l'avinguda de la pau com a reivindicació del barri. Per tant, repetix, 
la missió del govern és solucionar problemes, i la de l'oposició també hauria de ser-ho 
i haurien d'alegrar-se serenament quan s'aconseguixen els objectius i la ciutat avança.

Finalitza  indicant  al  Sr.  López  Bronchud  que,  en  l'última  comissió,  el  seu 
company de partit li va preguntar per l'enquesta realitzada a l'estiu pels becaris de La 
Dipu Te Beca, i li  va contestar que ja portava unes quantes setmanes penjat en la 
pàgina web de l'Ajuntament, en l'apartat de transparència, i la valoració de l'alcalde 
era 6,6, la del portaveu del Grup Popular, 3,2 i la del Sr. Gil no la diu perquè no pareix 
que estiga preocupat.

El  Sr.  López  Bronchud  pregunta  si  amb  l'esmena  presentada  obliguen  a 
Fernanbús a modificar el seu itinerari.

El  Sr.  alcalde  respon  que  això  és  un  problema  d'ells,  que  han  presentat 
l'esmena, i dels que el voten.

El  Sr.  López Bronchud diu que admetrà la seua proposta perquè volen que 
Fernanbús canvie la línia tal com han proposat.

Conclòs el debat, se sotmet a votació l'esmena presentada pel grup Popular, 
que és rebutjada per quinze vots en contra (grup PSOE, grup Compromís per Mislata i 
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grup Ciudadanos-Mislata) i quatre vots a favor (grup Popular).

A  continuació,  se  sotmet  a  votació  el  fons  de  l'assumpte  i  el  Ple  de 
l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, acorda aprovar la moció següent:

“Quan unilateralment la Conselleria de Sanitat aprova la modificació del mapa 
sanitari  i  adscriu la població de Mislata a l'àrea de salut  número 9,  dependent de 
Manises, la polèmica estava servida.

L'Hospital de Manises dóna cobertura a 14 municipis inclós Mislata que suposa 
més  de  200.000  habitants.  Quant  a  les  consultes  externes  els  veïns  de  Mislata 
deixaren  de  pertànyer  al  centre  d'especialitats  de  Juan  Llorenç,  per  a  acudir  als 
metges especialistes de l'hospital Militar o de Manises.

La present  moció  sorgix  com a conseqüència  d'atendre  les demandes d'un 
sector  de  la  població  que  -amb  reduïts  recursos  econòmics-  ha  d'acudir  amb 
periodicitat als servicis que presta l'hospital de Manises amb una certa assiduïtat. O 
bé a consulta externes o bé a tractaments específics en el mencionat centre sanitari.

Este col·lectiu sol·licita un transport que partint d'un lloc cèntric de la població 
(Centre Cultural) comunique amb l’hospital Militar  i  posteriorment amb l'hospital de 
Manises en sentit d'anada i tornada i en servici matinal.

Atés que només seria un servici reduït a unes hores, de dilluns a divendres. 
Entenem des de Ciudadanos-Mislata, que no necessàriament hauria de ser un servici 
municipal altament costós i guardaria una certa semblança amb el servici actual de 
trasllat de veïns al cementeri que ja existix.

Es  tracta  d'atendre  esta  reivindicació  veïnal,  que  entenem  que  és  justa, 
necessària i justificada.

Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda:

• Sol·licitar  als  servicis  municipals  competents  un  estudi  de  viabilitat 
econòmica i  tècnica sobre el  mencionat servici  de transport:  “autobus 
sanitari”.

• Sol·licitar  implicació  i  finançament  a  altres  ens  supramunicipals, 
Diputació de València i el govern autonòmic.

• Donar  compte  de  la  present  moció  als  Corts  Valencianes  i  a  la 
Conselleria o conselleries competents en la matèria.
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• Que es comunique este acord a totes les associacions de Mislata, així 
com als mitjans de comunicació.

10. MOCIÓ DEL GRUP POPULAR PERQUÈ FERNANBÚS CONNECT E AMB 
L'AVINGUDA DE LA PAU DE MISLATA

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'interior i 
benestar  social,  favorable  a  l'aprovació  de  la  moció  del  grup  Popular  perquè 
Fernanbús connecte amb l'avinguda de la pau de Mislata, així com de les esmenes 
presentades pel grup PSOE.

Conclòs  el  debat,  se  sotmet  a  votació  les  esmenes  presentades  pel  grup 
PSOE, amb el resultat següent:

• Esmena RE. núm. 18593. És aprovada per quinze vots a favor (grup PSOE i 
grup Ciudadanos-Mislata) i sis vots en contra (grup Popular i grup Compromís 
per Mislata)

• Esmena RE . núm. 18600. És aprovada per catorze vots a favor (grup PSOE), 
sis vots en contra (grup Popular i grup Compromís per Mislata) i una abstenció 
(grup Ciudadanos-Mislata)

A  continuació,  se  sotmet  a  votació  el  fons  de  l'assumpte  i  el  Ple  de 
l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, acorda aprovar la moció següent:

“El  passat  dia  u  de  setembre  la  consellera  de  Vivenda,  Obres  Públiques  i 
Vertebració  del  Territori  de  la  Generalitat  Valenciana,  María  José  Salvador, 
acompanyada per l'alcalde de Mislata, Carlos Fernández Bielsa, inauguraren la línia 
d'autobús que connecta diversos pobles de l'Horta, entre els quals es troba Mislata, 
amb el mercat central de València i amb l'aeroport.

L'atenció a la vella reivindicació dels veïns de Mislata de restaurar la connexió 
directa amb autobús, de Mislata al centre de València - llargament sol·licitada des que 
se suprimira  l'entrada a  Mislata  dels  autobusos de les línies 7  i  29 de l'Empresa 
Municipal de Transports de València- ha cristal·litzat en la creació de la línia 150 de 
transport interurbà Fernanbús, que fa l'itinerari Aeroport- Manises -Quart de poblet-
Mislata- Mercat central de València.

A més, recentment, la Conselleria d'Obres Públiques i Vertebració del Territori 
ha aprovat la creació d'un abonament de transbord d'integració tarifària de les zones 
AB, que permetrà als veïns de l'avinguda de la pau viatjar amb un sol bitllet entre tots 
els mitjans de transport públic (Fernanbus L150 i L160, Metrovalència i EMT), amb la 
qual cosa podran desplaçar-se al centre de València i al nucli urbà de Mislata amb 
transbords gratuïts. Açò suposa un avanç notable de les condicions de mobilitat per al 
barri.
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L'anterior  govern  autonòmic  del  Partit  Popular  mai  va  acceptar  esta 
reivindicació, deixant els veïns de l'avinguda de la pau aïllats de la xarxa de transports 
i amb menys oportunitats de mobilitat.

A pesar que la L160 de Metrobús ja passa a escassos dos-cents metres de 
l'avinguda de la pau, una lleugera modificació del trajecte de la línia, endinsant-se en 
el barri, podria suposar una millora de la mobilitat per als nostres veïns.

Per tot això, s'acorda:

Primer. Instar des de l'Ajuntament de Mislata a la Conselleria perquè modifique 
l'itinerari actual de la línia 160 de Fernanbús, de manera que s'endinse en el nostre 
barri  de l'avinguda de la pau i  facilite la seua comunicació amb l'aeroport,  amb el 
centre de València i també amb el nucli urbà de Mislata que els queda a l'altre marge 
del llit del riu.

Segon. Comunicar la present resolució a les associacions veïnals, així com als 
diferents mitjans de comunicació”.

11. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA PER A LA R ECOLLIDA 
SELECTIVA DE BIORESIDUS

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'interior i 
benestar social, favorable a l'aprovació de la moció del grup Compromís per Mislata 
per a la recollida selectiva de bioresidus.

Pren la paraula el Sr. Gil Marín, portaveu del grup Compromís per Mislata, que 
dóna lectura a la proposta d'acord de la moció.

Pren la paraula el Sr. González Murgui, portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, i 
diu que per tots és conegut que els bioresidus generen problemàtiques en el procés 
d'arreplega de residus sòlids urbans i, en este sentit, les últimes xifres indiquen que la 
matèria  orgànica  representa  entorn  del  quaranta  per  cent  del  fem domèstic  i,  no 
obstant  això,  no  forma  part  dels  circuits  habituals  de  recollida  selectiva  per  a 
reciclatge.

Afirma  que  per  a  començar  a  generar  la  consciència  ciutadana  sobre  la 
necessitat d'arreplega diferenciada de bioresidus i treballar en solucions de futur al 
problema dels fems es procedix a la incorporació del contenidor marró per a recollida 
selectiva  de matèria orgànica.  La recollida selectiva es fa a través d'un contenidor 
específic,  diu,  permet  un  màxim  aprofitament  dels  recursos  i  un  benefici  per  als 
abocadors, produint biogàs com a font d'energia, i  compost, un fertilitzant per a ús 
agrícola o com a farcit en obres paisatgístiques. Amb la recollida selectiva de matèria 
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orgànica,  explica,  aconseguim  produir  compost,  un  producte  que  servix  com  a 
regenerador de terreny en agricultura i  jardineria, per a la restauració ambiental en 
àrees degradades i en obres públiques. Amb el compost, continua, es tanca el cicle de 
la fracció orgànica, la seua incorporació al sòl com a abonament, en lloc de depositar-
lo en abocadors, ajuda a allargar la vida útil d'este, a evitar riscos de contaminació en 
el seu entorn, i reduïx les emissions de gas d'efecte d'hivernacle, contribuint a la lluita 
contra el calfament global. Per tant, diu, el vot del seu grup serà favorable.

Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que, per desgràcia, encara hi ha molta 
gent que no entén la importància que té reciclar. De fet, hi ha molta gent que ni tan 
sols separa el paper del vidre, però açò no sols no és motiu de deixar esta lluita, sinó 
que suposa una raó més per a continuar lluitant cap a un model de gestió de residus 
més sostenible i eficaç.

Considera que la  implantació del contenidor de matèria orgànica, o el quint 
contenidor, com alguns el denominen, és un avanç a què Mislata ha de sumar-se de la 
millor  manera possible,  encara més tenint  en compte que l'any 2020 la  normativa 
europea els obligarà. Per això, diu, tots els passos que es donen per a avançar cap 
este model de sostenibilitat serviran per a garantir una gestió més eficaç i eficient del 
servici.

Prosseguix dient  que els  que estimen este  poble saben que Mislata té una 
oportunitat d'or de fer les coses bé i d'avançar cap als temps que vindran, i així volen 
que ocórrega.

Destaca que els beneficis que es poden obtindre del reciclatge de la matèria 
orgànica són molts, per exemple, en la bossa de fem, la part més susceptible de ser 
reciclada és la matèria orgànica, és a dir, les restes de menjar i de podes que, quan es 
descomponen, produïxen l'abonament anomenat compost, que té un valor molt alt en 
terrenys especialment erosionats o amb pocs nutrients, amb la qual cosa pot convertir-
se en un recurs econòmic molt important. Afig que perquè l'abonament siga útil és 
necessari que no estiga contaminat amb altres residus com a piles i plàstics, per això 
és tan important saber com separar bé, cosa que és una obligació moral, almenys per 
als que volen un planeta més verd.

Per a això, diu, són necessàries les campanyes de conscienciació i d'educació, 
i els que ha mencionat són alguns dels beneficis de la implantació d'eixe contenidor 
per a residus orgànics però hi ha més, i el més important és la contribució de totes i 
tots a fer de Mislata, i per extensió del País Valencià, una terra més habitable, més 
neta i més verda.

La proposta que porten al  Ple,  diu,  no és tant  l'aprovació  de la implantació 
d'eixe contenidor,  ja  que va ser  aprovat  pel  Consell  General  de NEMASA, sinó la 
possibilitat que Mislata s'adherisca al Pla impulsat per la Conselleria d'Agricultura i 
Medi  Ambient,  Canvi  Climàtic  i  Desenrotllament  Rural,  i  sol·licitar  accés  als  fons 
europeus destinats a la gestió de residus a nivell municipal.
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Assenyala  que  els  objectius  d'estes  mesures  serien,  d'una  banda,  estalviar 
possibles costos a l'Ajuntament de Mislata i, d'una altra, que eixe estalvi puga revertir, 
d'alguna manera, en el benestar dels veïns i veïnes de Mislata, per exemple, amb una 
baixada de taxes.

Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud, i manifesta 
que el grup Popular està a favor del reciclatge i, més enllà de la moció, que votaran 
favorablement,  vol  fer  un  resum del  que  ha  sigut  la  setmana  dels  contenidors  a 
Mislata, perquè presenta una moció Compromís que en resum diu, contenidors sí, i  a 
la vesprada ix una nota de premsa de l'equip de govern i la resposta és: contenidors 
ja. A la setmana següent comença el canvi dels contenidors, i aprofita la presència del 
gerent per a dir que, com a Conseller ni se li informà ni se li convidà, ni a ell ni a cap 
dels seus companys, però l'endemà ja hi ha contenidors nous, que es van canviar a 
qualsevol hora del dia o de la nit, alguns a les quatre del matí. 

Prosseguix dient que els contenidors orgànics, si estan aprovats per NEMASA i 
s'ha decidit  que es posen,  a dia  de hui  no els  ha vist  ni  en Blasco Ibáñez,  Pare 
Santonja, avinguda del sud, cardenal Benlloch, mestre Serrano, etc. 

Entén que eixe  quint  contenidor  arribarà  i,  per  bona voluntat,  aproven  esta 
moció que, a més, té altres punts a què poden sumar-se com a Ajuntament i que 
aporten beneficis al municipi.

Finalitza  anunciant  el  vot  favorable  del  seu grup a la  moció  sobre recollida 
selectiva de bioresidus, amb una sola sorpresa que volen traslladar al Ple, i és que, 
amb tota la batalla que s'ha  produït amb el tema, li ha estranyat eixa facilitat que té el 
Partit Socialista d'esmenar les mocions del PP i que no hagen presentat una esmena 
per a dir que el treball està fet o que ja ho ha aprovat NEMASA.

Per part del PSOE pren la paraula la Sra. Peñarrubia Ruiz i diu que en esta 
primera intervenció només vol puntualitzar un poc el que ha faltat per dir a la resta de 
companys, per a deixar molt clar què són els famosos bioresidus.

En este sentit,  explica que la Directiva  Europea 2008/98 els definix com els 
residus biodegradables de jardins i parcs, residus alimentaris i de cuina procedents de 
llars, restaurants, servicis de restauració col·lectiva i establiments de consum al detall, 
i residus comparables procedents de plantes de transformació d'aliments.

Prosseguix  dient  que  no  hi  ha  una  normativa  específica  respecte  això  del 
tractament i gestió d'estos bioresidus, encara que en l'àmbit comunitari es regixen per 
la  directiva  mencionada anteriorment,  en què es planteja  per  a abans de 2020 la 
consecució d'un cinquanta per cent de la preparació per a la reutilització i reciclatge, d’ 
almenys, paper, metalls, plàstic i vidre, dels residus domèstics i d'altres orígens, en la 
mesura que estos fluxos de residus siguen semblants als domèstics. Igualment, afig, 
es preveu que la comissió realitzarà una avaluació sobre la gestió de bioresidus amb 
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vista a presentar, si és procedent, una proposta legislativa específica, que no es té a 
hores d'ara.

Assenyala  que  en  l'àmbit  estatal  es  compta  amb  una  Llei  de  1998,  que 
constituïx la legislació bàsica espanyola sobre residus, i el Pla Nacional Integral de 
Residus 2007-2015, en el qual es manifesta una clara intenció de potenciar l'arreplega 
separada  de  residus  biodegradables,  especialment  d'origen  urbà,  reflectint-se  en 
nombroses  planificacions  autonòmiques  de  gestió  de  residus.  Afig  que  en  l'àmbit 
autonòmic la gestió de residus urbans queda regulada per mitjà de la Llei 10 de l'any 
2000, de residus de la Comunitat Valenciana, que assumix plenament la jerarquització 
de la gestió dels residus urbans marcada per les diferents directrius comunitàries.

Explica  que  a  la  Comunitat  Valenciana  els  bioresidus  no  disposen  de 
reglamentació  específica,  però el  Pla  Integral  de Residus,  abans citat,  establix  un 
model de gestió i la implantació de l'arreplega separada amb l'objecte de fomentar la 
separació en origen i el seu tractament en plantes.

En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín diu que els agradaria que  hi 
haguera més informació per part de l'equip de govern per a no haver de debatre en els 
mitjans de comunicació, perquè hi havia oportunitats per a haver-los contat quins eren 
els plans, com s'anaven a desenrotllar i quan s'anaven a posar en marxa, tant en les 
quinze comissions que han tingut des del mes de febrer, comissions en què el Partit 
Popular ha fet huitanta-tres preguntes, Compromís n’ha fet seixanta-dos i Ciudadanos 
n’ha fet setze. Afig que li agradaria que  manifestaren quina és la posició del  grup 
Socialista  pel  que fa a la moció i  si  pensen adherir-se al  Pla posat en marxa per 
Conselleria.

En la seua segona intervenció, el Sr. López Bronchud, diu que com es pose de 
moda l'estil  que ha utilitzat  la Sra. Peñarrubia es veu sense participar en cap dels 
segons torns,  atés que sempre deixa per  al  mateix  totes les coses a què no pot 
respondre.

Prosseguix sol·licitant que s'explique en què consistix eixa línia de contenidors 
que es va a instal·lar, eixe quint contenidor, o si respon a un altre tipus de contenidors 
que han d'arribar i no han arribat fins al moment.

En  la  seua  segona  intervenció,  la  Sra.  Peñarrubia  explica  que  si  contesta 
després és perquè no li agrada fer les coses a la lleugera i preferix pensar el que diu, i 
no correspon a cap estratègia.

Prosseguix  dient  que el  vot  del  PSOE serà favorable  a  la  moció  perquè el 
govern  municipal  està  tan  conscienciat  amb el  medi  ambient  que  va  un  pas  per 
davant.

Així, diu, en el mes de maig el diari El Mundo arreplega la notícia que el govern 
valencià estendrà la recollida selectiva de residus orgànics als cinc-cents quaranta-
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dos municipis de la Comunitat Valenciana en un termini màxim de quatre anys, per a 
complir  així  amb la legislació.  La iniciativa,  assenyala,  implicarà la instal·lació d'un 
quint  contenidor  en  els  nuclis  urbans  més  poblats  i  la  introducció  del  sistema 
d'arreplega porta a porta en els entorns amb menor densitat demogràfica.

Afirma que l'objectiu és que en el 2020 almenys el cinquanta per cent del fem 
es retire de forma selectiva en origen, i hui a penes supera el vint per cent.

Assenyala que en el mes de maig, la consellera d'Agricultura, Elena Cebrián, 
anunciava  l'impuls  que  des  de  la  Conselleria  es  donarà  als  projectes  d'arreplega 
d'àmbits urbans, que impulsarà sistemes de recollida selectiva de bioresidus i, fa a 
penes tres setmanes, el Sr. Ribó anunciava que l'Ajuntament de València iniciarà a 
finals de novembre un programa pilot en Benimaclet i Sant Marcel·lí per a instal·lar 
contenidors específics per a este tipus de residus; doncs bé, diu, a Mislata es canvia 
el temps verbal del futur al present i, a hores d'ara, ja s'estan col·locant contenidors 
específics per a l'arreplega de la fracció orgànica domiciliària, com es demostra en la 
foto que exhibix, i afirma que en un termini molt curt de temps la població comptarà 
amb vint-i-cinc unitats d'este tipus de contenidors, xifra  que s'incrementarà a mitjà 
termini. 

Explica que des de fa anys a Mislata es realitza una recollida selectiva de les 
restes  verdes  i  de  fusta  dels  parcs  públics  i  jardins,  que  també  són  bioresidus, 
emprant-se  per  a  açò contenidors  específics  que  posteriorment  són tractats  en la 
planta de valoració, de la mateixa manera que es procedix amb les restes obtingudes 
en la poda anual,  realitzant-se el  trasllat  de  les mateixes a la planta que disposa 
l'entitat metropolitana de tractament de residus, en la qual es procedix al reciclatge i a 
la valoració dels mateixos, no produint un gravamen addicional, perquè el gasto d'este 
tractament es troba inclòs en els impostos ordinaris.

Continua dient  que en 2015 es van portar  a la  planta  de l'EMTRE més de 
noranta-nou  tones procedents  de  jardins i  zones  verdes  de Mislata  i,  com es pot 
comprovar, abans que la Conselleria donara la possibilitat d'adherir-se a un pla pilot 
d'arreplega  de  residus,  a  Mislata  ja  s'ha  començat  a  implantar  el  nou  sistema 
d'arreplegament selectiu.

Prosseguix dient que en l'annex 8 del Pla Integral de Residus de la Comunitat 
Valenciana es plantegen una sèrie  de propostes d'actuació  relatives  a la  recollida 
selectiva dels residus urbans, i en el punt corresponent a xicotets productors, com és 
el  cas  de  Mislata,  s'aposta  per  la  ciutadania  i  pel  desplegament  d'instruments 
informatius  i  educatius  que  contribuïsquen  a  una  participació  i  implicació  de  la 
mateixa.  És imprescindible,  diu,  la  col·laboració  dels  ciutadans,  destinataris  de les 
polítiques  ambientals  i,  al  seu  torn,  protagonistes  del  seu  desenrotllament  i 
implantació,  per  mitjà  de  campanyes  de  sensibilització  i  educació  ambiental, 
campanyes que en este municipi s'iniciaran en breu, amb l'objectiu principal de donar 
a conéixer i fomentar l'ús dels nous contenidors, implantant l'arreplega de la fracció 
orgànica en la població, facilitant la creació dels mitjans i canals adequats per a la 
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mateixa,  així  com  la  disminució  de  la  quantitat  de  residus  que  es  destinen  a 
l’abocador.

Quant als acords que proposa la moció, diu que estan d'acord amb l'existència 
d'una reglamentació que regule l'aprofitament del compost d'origen vegetal, i en esta 
línia estan d'acord de realitzar eixa sol·licitud i que l'elabore l'òrgan competent. Afig 
que, respecte a sol·licitar ajudes, és una cosa en la qual són experts, i sol·licitaran tot 
tipus d'ajudes de què siguen coneixedors, com porten fent més de cinc anys, però 
també cal dir que, a hores d'ara, no es coneixen convocatòries obertes, ni a nivell 
autonòmic ni europeu, relatives a la recollida selectiva de bioresidus, ni per a aspectes 
logístics ni de conscienciació ciutadana. Finalment, agraïx al Sr. Gil i Marín les seues 
paraules en una notícia publicada en el Levante EMV fa uns dies, en què es diu que 
Compromís per Mislata proposa avançar en la recollida selectiva de bioresidus i llig 
textualment: “El fet d'incloure el quart contenidor marró en la nostra població suposa 
avançar-se als temps que vindran, ja que en 2020 eixe tipus de separació de residus 
serà de compliment obligatori” i “el poble de Mislata està preparat per a caminar cap a 
un estil de vida més sostenible i amb un gran respecte cap a la naturalesa i el medi 
ambient”. Assegura que el PSOE també ho pensa, i eixe dia els contenidors marrons 
portaven ja emmagatzemats en les instal·lacions municipals prou de temps, i inclús la 
setmana següent hi havia algun disposat en el carrer, com mostra la fotografia.

Finalitza dient que l'equip de govern, dia a dia, està donant mostres de la seua 
eficàcia, eficiència i efectivitat.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres 
assistents, acorda aprovar la moció següent:

“Segons l'article  1  del  Conveni  marc de les  Nacions Unides  sobre  el  canvi 
climàtic,  s'entén  el  canvi  de  clima atribuït  directament  o  indirectament  a  l'activitat 
humana,  que  altera  la  composició  de  l'atmosfera  mundial  i  que,  se  suma  a  la 
variabilitat natural del clima, observada durant períodes de temps comparables. Són 
molts els exemples que  palesen este canvi amb repercussions sobre el futur de les 
generacions  posteriors  a  la  nostra  com  l'augment  de  la temperatura  mitjana  o 
l'augment de la concentració de CO2 o l'efecte d'hivernacle.

Alguns països emeten més CO2 a l'atmosfera que altres, i cada país resultarà 
afectat de manera diferent  pel canvi  del clima. Paradoxalment, les regions que es 
veuran afectades més severament són sovint les regions que emeten menys gasos 
d'efecte d'hivernacle. 

Eixe  és  un  dels  desafiaments  per  al  que  s'han  de  trobar  respostes 
internacionals justes a partir de posicionaments a escala local segons el principi de: 
"Pensa globalment, actua localment".

Des  de  la  Conselleria  d'Agricultura,  Medi  Ambient,  Canvi  Climàtic  i 
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Desenrotllament Rural s'estan llançant propostes d'acord amb la normativa europea 
2008/98/CE per a la recollida selectiva de residus orgànics (bioresidus) per a afavorir 
la producció de compost orgànic des d'àmbits urbans, agrícoles i de jardineria. En la 
mencionada  normativa  (reflectida  en  el  document  del  Ministeri  d'Agricultura, 
Alimentació  i  Medi  Ambient  de  2013  amb  el  títol  de  Gestió  de  Bioresidus  de 
Competència Municipal) es determina que els estats membres adoptaran mesures per 
a:

1) La recollida selectiva de bioresidus per a la composició i la digestió d'estos.

2) El tractament de bioresidus de manera que s'aconseguisca un elevat grau de 
protecció del medi ambient.

3) L'ús de materials ambientalment segurs produïts a partir de bioresidus.

4) La consellera, Elena Cebrián, ha demanat la  implicació de les institucions 
locals oferint ajudes per a dur a terme la gestió d'estos residus, d’altra banda 
d'obligatori compliment en tot el territori en 2020 segons la normativa europea.

Per tot el que exposa anteriorment s'acorda:

Primer:  Donar  resposta  a  la  invitació  de  la  Conselleria  d'Agricultura,  Medi 
ambient,  Canvi  Climàtic i  Desenrotllament Rural sol·licitant  l'adhesió al  pla pilot  de 
recollida selectiva de bioresidus.

Segon: Sol·licitar la reglamentació per a fer-la efectiva a partir de plans pilot per 
a aprofitar adobs orgànics d'origen agrícola, forestal i de jardineria.

Tercer:  Sol·licitar  les  ajudes  proposades  en  els  aspectes  logístics  per  a 
implementar el mencionat programa de recollida selectiva de bioresidus: publicació, 
fases d'implementació, educació ciutadana, contenidors, etc.).

Quart: Sol·licitar l'accés als fons europeus destinats a la gestió de residus a 
nivell municipal segons procediments ja consolidats en països més avantatjats en la 
mencionada gestió.
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Sent les zero hores i quinze minuts, d'acord amb el que disposa l'art. 87 del 
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, 
aprovat per RD 2568/1986, per l'Alcaldia-presidencia es va alçar la sessió, de tot això 
s'estén la present acta, que firma el Sr. alcalde-president, amb mi el secretari que en 
done fe.

L'ALCALDE EL SECRETARI
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